

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်  
Yangon Protestant Reformed Church  
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၁၂၆)

နေ့စွဲ - ၂၃.၉. ၂၀၁၂

သမိုင်းကဏ္ဍ

ဂျွန် ခရိုင်ဆို့စ်တော်မီး - ရွှေပါးစပ် တရားဟောဆရာ  
(John Chrysostom - Golden-Tongued Preacher)

နိဒါန်း

“အနန္တတန်ခိုးတော်ရှင်ဘုရား၊ ယူလိမ္မိုးအချိန်၌ ကျွန်ုပ်တို့ကို ကျေးဇူးတော်ပေးတော်မူသူသည်၊ ညီညွတ်စွာဖြင့်ကိုယ်တော်ထံသို့ ဆုတောင်းခြင်းကိုပြုကြစဉ်၊ ယူလိမ္မိုးကတိပေးတော်မူပြန်ပါသည်။ ကိုယ်တော်၏နာမတော်၌ လူနှစ်ဦးသုံးဦးတို့ စုဝေးကြသောအခါ၊ ကိုယ်တော်သည် သူတို့ဆုတောင်းကြသည်များကို ပေးတော်မူမည်၊ အို ဘုရားသခင်၊ ထိုကတိတော်ကို ယူပြည့်စုံစေတော်မူပါ။ ကိုယ်တော်အစေခံများ၏ အသနားခံခြင်းများနှင့်တောင့်တချက်များကို ပေးသနားတော်မူပါ။ သူတို့အတွက် အသင့်တော်ဆုံးတို့ ဖြစ်လာကြပါမည်။ ဤကမ္ဘာပေါ်တွင်နေထိုင်စဉ် ကိုယ်တော်အမှန်တရားကို သိခွင့်ပေးတော်မူပါ။ နောက်လာမည့်ကမ္ဘာအတွက် ထာဝရအသက်ကို ပေးသနားတော်မူပါ။ အာမင်။” ထိုလှပသော၊ ဝတ်ပြုချိန်အတွက် အလွန်သင့်တော်သောဆုတောင်းကို ခရိုင်ဆို့စ်တော်မီး၏ ဆုတောင်းဝတ်ပြုချိန်သုံးသောစာအုပ်မှ ထုတ်နုတ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (မူရင်းတွင်တော့ အလွန်လှပါသည်။ သို့သော် ဖြန်မာသို့ ဘာသာပြန်သောအခါ၊ အဓိပ္ပါယ်နားလည်နိုင်ရလေအောင် ဘာသာပြန်ရသဖြင့် မူရင်းအလှအပများ အညန်းငယ်လျှော့ပါသည်။ စာပတ်သူ နားလည်မည်ဟုယုံကြည်ပါသည် - ဘာသာပြန်သူ။ ထိုဝတ်ပြုချိန်သုံးဆုတောင်းစာအုပ်ကို အစပျိုးအသင်းတော် ၏ နာမည်အကြီးဆုံးတရားဟောဆရာက၊ ဘုရားသခင်လူများအား ဝတ်ပြုခြင်း၌ဦးဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုပါသည်။

တရားဟောခြင်းသည် အသင်းတော်၏တကယ့်အသက် အမြဲတမ်းဖြစ်ပါသည်။ အစပျိုးအသင်းတော်ရှိ တမန်တော်များ၏ တရားဟောခြင်းများမှနေ၍၊ ယနေ့ခေတ် သင်းအုပ်ဆရာများ၏တရားဟောခြင်းများအဆုံး၊ တရားဟောခြင်းသည် ခရစ်ယာန်အသင်းတော်အတွက် အမြဲတမ်း အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်ပါသည်။ ရှိမန်ကက်သလစ်အသင်းတော်များလွှမ်းမိုးချိန်၊ အလယ်ခေတ်/အမှောင်ခေတ်တွင်သာ အဓိပ္ပါယ်မရှိသော၊ ဘုရားသခင်၏ကျမ်းစာနှင့်မညီသော ပေါက်ကရခြောက်ဆယ် ကျင့်သုံးမှုများကို အသင်းတော်ထံ သွတ်သွင်းကြသဖြင့် တရားဟောပြောခြင်းသည် ကျဆင်းခဲ့ရပါသည်။ ကျဆင်းယုံတင်မကပါ။ နောက်ပိုင်းတွင် ဝတ်ပြုခြင်းမှနေ၍ လုံးလုံးပျောက်ကွယ်ခဲ့ရပါသည်။ အသင်းတော်ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း(ရိပေါ်မေးရှင်း)ကို ဖြစ်စေသည့် အကြောင်းအရာအများထဲမှ တစ်ခုမှာ တရားဟောခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ရှိုးစင်းသော၊ ကျမ်းစာအတိုင်းဖြစ်သော၊ ကျမ်းစာကိုအနက်ပွင့်သော တရားဟောခြင်းက ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုအချက်ကို နှစ်ပေါင်း(၄၀၀)ကြာခဲ့ပြီးသောသမိုင်းက ဆက်လက် သက်သေပြလျက်ရှိပါသည်။ အသင်းတော်သန်မာချိန်သည် တရားဟောပညာ သန်မာချိန်တွင်ဖြစ်ပါသည်။ အသင်းတော်ထံသို့ မှားယွင်းသောဩဝါဒများနှင့် လောကဆန်ခြင်းများ ဝင်ရောက်လာခြင်းသည်၊ တရားဟောပညာအားပျော့လျက် ကျဆုံးသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ အသင်းတော် ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း(ရိပေါ်မေးရှင်း) အသင်းတော်သို့လာခဲ့သောအခါ၊ တရားဟောခြင်းအတောင်ပံတို့ကို စီးလျက် ရောက်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်၏ပါသည်။

ထို့ကြောင့် အစပျိုးအသင်းတော်၏ အကြီးကျယ်ဆုံးတရားဟောဆရာ၊ ဂျွန်ခရိုင်ဆို့စ်တော်မီးအကြောင်း လေ့လာခြင်းသည် တလွဲတော့ ဖြစ်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ သူ့နာမည်သည် တရားဟောခြင်းနှင့် အဓိပ္ပါယ်အတူတူ ဖြစ်ယုံသာမကပါ။ သူ၏နာမည်အဆုံးသတ်ကိုလည်း ကျမ်းစာကိုဟောကြားသော သူ၏တရားဟောဆရာပီသမှုကို လေးစားသမှုနှင့် ပေးအပ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူ၏နာမည် အဆုံးသတ် “ခရိုင်ဆို့စ်တော်မီး” ၏အဓိပ္ပါယ်မှာ ရွှေပါးစပ် ဖြစ်ပါသည်။

သူ၏ငယ်စဉ်ဘဝ

ဂျွန်ကို ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၊ အဲန်တီအိုတ်မြို့(ဆရာယူဒေသန် ဖြန်မာကျမ်းစာတွင် အန္တီအုပ်မြို့ဟုခေါ်ပါသည်)တွင် အေဒီ ၃၄၇ တွင်၊ စိကန်းဒပ်စ် ဆိုသော ရှုပ်ထွေးကွယ်သူ စစ်တပ်အရာရှိပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဲန်သူစာ ဆိုသော ဘုရားတရား ကြောက်ရွံ့ရှိသော အင်မတန် ကိုယ်ကျင့်တရားမြင့်မားသူ၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းလွန်းသူ မိခင်တို့က မွေးဖွားခဲ့ပါသည်။ သူ၏မိခင်သည် ငယ်သောအရွယ်မှပင် အိမ်ထောင်ကျသဖြင့်၊ အသက် ၂၀ ခန့်တွင် မှဆုံးမဖြစ်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ပခင် စိကန်းဒပ်စ် သေဆုံးချိန်တွင် ဂျွန်သည် နို့စို့အရွယ်သာရှိပါသည်။ သူ၏ဝိညာဉ်ရေးရာ အကျင့်စာရိတ္တအားလုံး မိခင်ထံမှသာလာပါသည်။ မိခင်ဖြစ်သူမှ သူမ၏သား ဂျွန် အား ခရစ်ယာန်တို့၏ ယုံကြည်ခြင်းဩဝါဒများထဲ သွန်သင်ဆုံးမခြင်းကို အလွန်အလွန်သတိထားဂရုစိုက်သဖြင့်၊ ထို့ခေတ်က အလွန်ထင်

ရှားသော ရှုပ်တူကိုးကွယ်သူ ခေါင်းဆောင်ကပင်၊ “အလိုလေးလေး၊ မည်သို့သော အမျိုးသမီးများကို ခရစ်ယာန်တို့က ရကြပါသနည်း?” ဟု အံ့ဩရလောက်အောင်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

အဲဒီအုပ်စုမျိုး ယုံကြည်သူတို့အား ပထမဆုံး ခရစ်ယာန်များဟုခေါ်သောမြို့သည် မကြာသောအချိန်တွင် တူရားတရားမဲ့၊ လောကဆန်သော မြို့တော်ကြီးဖြစ်လာပါသည်။ စာရေးဆရာတစ်ဦးက ဤသို့ဖော်ပြပါသည်။- ထို့ရေးသားပေါ်ပြချက်အားဖြင့်၊ ဂျွန်တယောက် မည်သို့သောပတ်ဝန်းကျင်တွင် ကြီးပြင်းလာခဲ့သည်ကို ခန့်မှန်းနိုင်ပါသည်။ “ခွေးထွေးသောရာသီဥတုက ဒေသခံများကို အလွန်အလွန် စောင့်စည်းမှုမရှိသော အေးအေးဆေးဆေးခြင်းနှင့်ပေါများလှခြင်းတို့၏ ပျော်ရွှင်မှုသို့ ပို့ပေးကာ၊ ဂရိတို့၏ ရှင်သန်သော ပိုမိုကိစ္စ၌ စည်းကမ်းမရှိခြင်းနှင့် ဆီးရီးယားလူမျိုးတို့၏ရိုးရာ နူးညံ့မှုတို့ ရောနှောသွားသော လူနေမှုဖြစ်ပေါ်လာပါသည်။ ခေတ်ပေါ်ဝတ်စားဆင်ယင်မှု ဖက်ရှင်သည် တခုတည်းသော ဥပဒေပညတ်ဖြစ်သည်။ အပျော်အပါးသည် တခုတည်းသော လိုက်ရှာစရာဖြစ်သည်။ ခန်းနားသောအဆောင်ယောင်နှင့် ပရိဘောဂတို့သည် အဲဒီအုပ်စုမျိုးတော်သားတို့အား ထူးခြားစေသည့် တခုတည်းသောအရာဖြစ်သည်။ စည်းစိမ်ရှိနေထိုင်ခြင်းဆိုသော အနုပညာကို လေးစားကြသည်။ လေးလေးနက်နက်ရှိခြင်း၊ ကောင်းမြတ်သောအသက်ရှင်ခြင်းတို့သည် လျှောင်မြောက်စရာဖြစ်ပါသည်။ အမျိုးသမီးတို့၏ ရိုးရိုးယဉ်ယည်ဖြစ်ခြင်း၊ သက်ကြီးသူများအား ရှိသေခြင်းတို့ကို အထင်သေးကြသည်။ ထို့အချက်တို့က အရှေ့ဒေသမြို့တော်ကြီး၏ ပျက်ဆီးဆုတ်ယုတ်နေခြင်းကို ယေဘုယျ ပေါ်ပြနေကြပါသည်။”

ဂျွန်သည် အဲဒီအုပ်စုမျိုးတော် အကောင်းဆုံးကျောင်းတွင် အကောင်းဆုံးပညာသင်ကြားခွင့်ရခဲ့ပါသည်။ အထူးသဖြင့် အတွေးခေါ်ဖိလို့ဆိုဖီနှင့် ပြောဆိုခြင်းအတတ်ပညာတို့ကို ဥပဒေပညာရှင်အဖြစ်အသက်မွေးရန် သင်ခဲ့ရပါသည်။ သူ့မိခင်က သူ့ကို ချက်ခြင်း ဗဟိုခံမပေးခဲ့ပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဗဟိုခံအပေါ် ထိုခေတ်အသင်းတော်က မှားယွင်းစွာမြင်ခဲ့ကြသော အမြင်များကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့မှားကြသောအမြင်များထဲမှ တခုမှာ၊ အသင်းတော်ထဲမှ အချို့တို့က ဗဟိုခံသည် ယွင်ကပြုခဲ့သော အပြစ်များအားလုံးကို ဆေးကြောပေးသည် ဆိုသောအမြင်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဗဟိုခံကို ချက်ခြင်းမခံဘဲ အချိန်အကြာကြီး ဆွဲထားခြင်းက ပညာရှိသောအမှုအရာဖြစ်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုသို့ဖြင့် အပြစ်အမြောက်အများမှနေ၍ စင်ကြယ်ခြင်းရနိုင်မည်ဟု ထင်မှတ်ခဲ့ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် အသက် ၂၃ နှစ်ရောက်မှသာ ဂျွန် သည် မိမိမြို့အသင်းတော်၏ သင်းအုပ်ဆရာမိုင်လေးတပ်စီအားဖြင့် ဗဟိုခံခံခဲ့ပါသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ဂျွန် ကိုယ်တိုင်က ထိုသို့ ဗဟိုခံမယူဘဲ အချိန်ဆွဲခြင်းအကျင့်ကို ဆန့်ကျင်ခဲ့ပါသည်။

ဂျွန်ကိုယ်တိုင်က သူ၏ပြောင်းလဲခြင်းသည် အသက်နှစ်ဆယ်ခန့်ကဖြစ်သည်ဟု မှတ်တမ်းတင်ပါသည်။ ပြောင်းလဲပြီး နောက်သူသည် ဥပဒေပညာ လေ့လာခြင်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအလုပ်များကို စွန့်လွှတ်ပါသည်။ အသင်းတော်၏အလုပ် များ၌သာ မိမိကိုယ်ကို ဖြည့်ဆည်းလိုက်ပါသည်။ ထိုသို့လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ပြင်ဆင်သည့်အနေနှင့် သူသည် သင်းအုပ်ဆရာမိုင်လေး(သို့မဟုတ်) ထံတွင် ကျမ်းစာပညာသင်ခဲ့ပါသည်။ ထိုသူသည် ဘုန်းကြီးကျောင်းတခုကို တည်ထောင်ခဲ့သူဖြစ်သလို၊ အဲဒီအုပ်စုမျိုးတော်၌ ကျမ်းစာသင်တက္ကသိုလ် တည်ထောင်ဖို့ များစွာလွှမ်းမိုးခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကျောင်းသည် အလွန်အရေးကြီးလှပါသည်။ ထို့ကျောင်းတွင် ကျမ်းစာ အနက်ဖွင့်ပုံပွင့်နည်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျမ်းစာကို ကျမ်းစာအတိုင်း အနက်ဖွင့်ခြင်းနည်းလမ်းကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ အဲဒီအုပ်စုကျောင်းသည် အိဂျစ်ပြည်ရှိ အလက်ဇန်းဒရီးယားကျောင်းကို ဆန့်ကျင်သောကျောင်းဖြစ်သည်။ အလက်ဇန်းဒရီးယားကျောင်းက ကျမ်းစာကို တင်စားချက်များအနေနှင့် အနက်ဖွင့်ကြပါသည်။ အဲဒီအုပ်စု ကျမ်းစာတက္ကသိုလ်၏လေ့ထုံးစံသည် ထိုခေတ်အသင်းတော် သန်မာသောတရားဟောခြင်းရှိစဉ်အခါက ကျင့်သုံးသောလေ့ထုံးစံဖြစ်သည်။ ယနေ့ခေတ် ကျမ်းစာနှင့်အညီ ရပ်တည်ကြသော ကျမ်းစာကျောင်းများ၌လည်း ထိုနည်းကိုသာ ဆက်သင်နေကြဆဲဖြစ်ပါသည်။ တူရားသခင်သည် ထိုပညာများကို ဂျွန်အား တရားဟောဆရာတယောက်အဖြစ် အမှုတော်ဆောင်နိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်ပေးသည့်အနေနှင့် အသုံးပြုတော်မူပါသည်။ သူနှင့် ကျမ်းစာတက္ကသိုလ် အတူတကွသူမှာ သီအိုဒိုရီ(နသီမန)ဆိုသူဖြစ်သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် သူသည်လည်း မိုပ့်ဆူအက်စ်တာမြို့ (Mopsuestai ယနေ့ခေတ် တူရကီနိုင်ငံတွင်ဖြစ်မည်)တွင် သင်းအုပ်ဖြစ်လာသည်။ အသင်းတော်ဦးဆောင်သူ ယုံကြည်ခြင်း၏ပခင်ကြီးတဦးလည်းဖြစ်လာပါသည်။

ဂျွန်သည် ဘုန်းကြီးကျောင်းတွင်နေရသောဘဝကို အလွန်သဘောကျပါသည်။ သို့သော် ဘုန်းကြီးကျောင်းနေဘဝသို့ မဝင်ဖြစ်ခဲ့ပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူ့မိခင် သဘောမကျ၍ဖြစ်သည်။ သူ့မိခင်သေပြီးမှ ရသေ့ဘဝခံယူကာ ဝဝ နှစ်တိတိ အဲဒီအုပ်စုမျိုးပြင်ရှိ တောင်တန်းများပေါ်တွင် လှည့်လည်နေထိုင်ခဲ့သည်။ ရသေ့ဘဝဖြင့် သူသည် အစားထိုး၍မရသော ကျန်းမာရေးချို့တဲ့မှုကိုသာ ရရှိခဲ့ပါသည်။ ထိုချို့တဲ့သောကျန်းမာရေးကို သူ့သေသည်အထိ ခံစားသွားခဲ့ရပါသည်။

**အသင်းတော်၌အမှုတော်ဆောင်ခြင်း**

တူရားသခင်က ဂျွန်အတွက် အရေးကြီးသောအလုပ်ကို ထားရှိပါသည်။ အဲဒီအုပ်စုအသင်းတော်က သူ့ကိုပြန်ခေါ်ကာ၊ ဝတ်ပြုချိန်တွင် ကျမ်းစာပတ်သို့အဖြစ် ခန့်အပ်ကြသည်။ ထို့နောက် မကြာမီ အေဒီ ၃၈၀ တွင် သင်းထောက်ဖြစ်လာသည်။ ထို့နောက် သင်းအုပ်ဆရာ ဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။ ထိုအချိန်အတောအတွင်းလောက်တွင် သူသည် ကလေးငယ်များအား ပြုစုပျိုးထောင်ပုံဆိုသောစာအုပ်ကို ရေးသားခဲ့ပါသည်။ နောက်တအုပ် သူရေးသားသည်မှာ အမှုတော်ဆောင်ခြင်းဟု ခေါင်းစဉ်တပ်သော စာအုပ်ဖြစ်သည်။ ထိုနှစ်အုပ်စလုံးက သူ့ကို ပညာရှင်ဆိုသောဂုဏ်သတင်းကို ရလာစေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် နှစ်အုပ်စလုံး သည် နက်ရှိုင်းသော ဉာဏ်ပညာတို့ဖြင့် ပြည့်နှက်နေပါသည်။

ထို့အရာတို့ထက်၊ ဂျွန်သည် တရားဟောဆရာဖြစ်ပါသည်။ သူ ဥပဒေပညာကို သင်ယူကထဲကပင် သူ၏ပြောဟောခြင်း အစွမ်းကို လူတိုင်းက အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြပါသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်က ထို့အစွမ်းသတ္တိကို အသင်းတော်အတွက် အသုံးပြုစေ ပါသည်။ နှုတ်ကပတ်တော် ဟောကြားခြင်းအတွက် ဖြစ်သည်။

၁၂ နှစ်တိတိ ဂျွန်သည် အဲန်တီအုပ်အသင်းတော် တရားဟောပညာကို တာဝန်ယူခဲ့ပါသည်။ သူ၏ထုံးစံမှာ၊ ယနေ့ခေတ် ကျွန်တော်တို့ ရိပေါ်မိအသင်းတော်များ၏ ဓလေ့ထုံးစံကဲ့သို့ဖြစ်ပါသည်။ ကျမ်းစာတအုပ်ကို အခန်းဆက် ဟောကြားခြင်း၊ (သို့) ခေါင်းစဉ်တစ်ခုအပေါ် အခန်းဆက်ဟောကြားခြင်းဖြစ်သည်။ သူတရားဟောခြင်းအမြောက်အမြား ယနေ့တိုင်အောင် ကျန်နေပါသေး သည်။ သူသည် ကမ္ဘာဦးကျမ်းမှ တရားဟောခြင်း(၆၇)ခု ဟောကြားခဲ့သည်။ ရှင်မသေ့မှ (၉)ခု၊ ရှင်ယောဟန်မှ (၈)ခု၊ ရောမညီဝါဒ စာမှ (၃၂)ခု၊ ကောရိန်သူ့ပြောခံစာ နှစ်ဆောင်မှ (၇၄)ခု၊ ထို့အတူ အခြားကျမ်းစာအုပ်များမှလည်း အခန်းဆက် ဟောကြားခဲ့ပါ သည်။ သူသည် တနင်္ဂနွေနေ့တွင်သာ တရားဟောခြင်းမဟုတ်ပါ။ တခြားနေ့များတွင်လည်း ဟောကြားတတ်ပါသည်။ တစ်တစ် ဝါးရက်ဆက်တိုက် ဟောကြားတတ်ပါသည်။ သူ၏ဘုရားကျောင်းသည် အမြဲတမ်း ပရိတ်သတ်များ ပြည့်နှက်နေတတ်ပါသည်။ တရားတရ လက်ခုပ်သံများ ဆူညံသွားတတ်ပါသည်။ ထိုသို့ လုပ်ပွဲတီးခြင်းကို သူသည် ပြင်းထန်စွာဆွဲဆောင်တတ်ပါသည်။

အဖြစ်အပျက်တစ်ခုက ခရိုင်ဆိုင်တန်း၏ တရားဟောခြင်းတန်းကို ပြသနေပါသည်။ အေဒီ ၃၈၇၊ ဧပြီလလယ်လောက်တွင် ဖြစ်သည်။ အဲန်တီအုပ်မြို့သားများသည် အင်ပါယာပြည့်ရှင် သီအိုဒိုစီးယပ်စ်၏ အသစ်ကောက်ခံသောအခွန်အတွက် ဆန္ဒပြကြပါ သည်။ အင်ပါယာပြည့်ရှင်နှင့် သူ့မိသားစုဝင်များ၏ အဆောင်အယောင်များကို မီးရှို့ကြခြင်းဖြင့် ဆန္ဒပြကြခြင်းဖြစ်သည်။ ကေရစ် သီအိုဒိုစီးယပ်စ်က အမျက်ပြင်းစွာထွက်သဖြင့်၊ မြို့တော်ကို ခြေဖမ်းပစ်မည်ဟု ချိန်းခြောက်လျက် ဆန္ဒပြခြင်းကို ပြုခဲ့ဖူး ခေါင်းဆောင် များကို တရားစီရင်ဖို့ စစ်တပ်စေလွှတ်ပါသည်။ ခရိုင်ဆိုင်တော်များက ထိုအဖြစ်အပျက်ကို အခွင့်ကောင်းယူလျက် “အဆောင်အ ယောင်များနှင့်ပတ်သက်၍”ဟု ခေါင်းစဉ်တပ်ကာ တရားဟောခြင်း အစု(၂၀)ကို ဟောကြားပါသည်။ ထိုတရားဟောချက်များတွင် သူသည် မြို့သားများအား ၎င်းတို့အပေါ် အုပ်ချုပ်မည့်သူအဖြစ် ဘုရားသခင်က ခန့်အပ်ထားသူတို့အပေါ် ထားရှိရမည့် တာဝန် ဝတ္တရားများကို သတိရစေပါသည်။ တချိန်ထဲတွင် ကေရစ်ကြီးကိုလည်း လွန်ကဲသောရက်စက်ကြမ်းကြုတ်ခြင်း၏ ဆိုးညစ်မှုကို သ တိရစေပါသည်။ ထိုတရားဟောချက်များကြောင့် မြို့တော်တစ်ခုလုံး ငြိမ်သက်သွားပါသည်။ ကေရစ်ကြီးထံမှလည်း လွတ်ငြိမ်းချမ်း သာခွင့်ကို ရကြပါသည်။ ထိုတရားဟောချက်များကို ကိုယ်တိုင်နားထောင်ရသူတိုင်းက ယူလို့ မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ပါသည်။ “ကြီးမားများ ပြားလှသောလူအုပ်ကြီး တရားဒေသနာကို နားထောင်ဖို့ စူးစူးလှလှပါသည်။ သို့သော် တိတိဆိတ်လွန်းသဖြင့် တဦးမှမလာရောက် သလို ငြိမ်သက်စွာဖြင့် နားထောင်ကြပါသည်။” ထိုအဖြစ်အပျက်က ထိန်းမနိုင်သိမ်းမရ သောင်းကျန်းနေကြသော ဇွန်ကောင်းပ ရော့ပက်(မှားယွင်းသောဂေလိဆရာ)များကြောင့် ဝန်းရံခြင်းဖြစ်ပျက်နေသော ဝှစ်တင်းဘုဂ်မြို့အား ပြန်လည်တည်ငြိမ်သွားစေ ရန် ဟောကြားခဲ့သော မာတင်လူသာ၏ တရားဟောခြင်းများကို သတိရစေပါသည်။

သူ၏ကြီးမားသောတရားဟောခြင်းတန်းကြောင့်၊ ခရိုင်ဆိုင်တော်များကို ကေရစ်မင်းကြီးက၊ သူနန်းဆိုင်ရာ ကွန်စတန် တင်နိုပယ်မြို့တော်(ယနေ့ခေတ် အစ္စတန်ဘူလ်)တွင် သင်းအုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်ပါသည်။ သူ့ကို ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၊ အဲန်တီအုပ်မြို့မှ စစ်တပ်များ၏ အစောင့်အရှောက်ဖြင့် ခေါ်ထုတ်ရပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် ထိုမြို့တော်တွင် (၁၂)နှစ် အမှုတော် ဆောင်ခဲ့ရာ မြို့သူ/သားများက ကြည်ညိုလွန်းကြ၍ သူ့ကိုပေးမသွားဈင်ကြသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။

ကွန်စတန်တင်မြို့တော်မှ သူ၏တရားပညာသည် အရှေ့ပက်အသင်းတော်များတွင် အခန်းနားဆုံးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ခေတ် အသင်းတော်များ အားလုံးထဲတွင်လည်း ဖြစ်ပါမည်။ ထိုမြို့သည် ကေရစ်ကွန်စတန်တင်မင်းကြီး ကွယ်လွန်ပြီးနောက် အင်ပါယာ ၏ မြို့တော်ဖြစ်လာသည်။ ဂရိနိုင်ငံ တောင်ပေါ်ရပ်စံဆိပ်ကမ်းပေါ်တွင် တည်ထားသည်။ ထိုမြို့၏အသင်းတော်သည် ထိုခေတ်က အ လွမ်းမိုးဆုံးအသင်းတော် ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

သို့သော် မကြာလှသောအချိန်တွင် သူသည် ပြဿနာနှင့်ကြုံတွေ့ရပါတော့သည်။ သူသည် ကြီးကျယ်မြင့်မြတ်သော တရားဟောဆရာတယောက်ဖြစ်သလို၊ မည်သူ့ကိုမှလည်း မကြောက်တတ်ပါ။ ကျမ်းစာကိုသာဟောကြားလျက်၊ သူဟောကြားသဖြင့် မည်သူတို့ကို ထိခိုက်မိကြောင်း၊ စိတ်အနောက်အယုတ်ဖြစ်စေကြောင်း ဂရုမစိုက်ပါ။ ကွန်စတန်တင်မြို့တော်သည် အင်ပါယာမြို့ တော်ဖြစ်သဖြင့်၊ ၎င်းသည် ဇိမ်ခံမှုများ၊ ပျက်စီးအကျင့်ပျက်မှုများ၊ ခြေပန်းစုတ်ခြင်းများ၊ အကျင့်စာရိတ္တယိုယွင်းမှုများနှင့် ပြည့်နှက် နေပါသည်။ ထိုအဖြစ်အပျက်များကို ဆန့်ကျင်လျက် ခရိုင်ဆိုင်တော်များသည် ပြင်းထန်စွာ၊ အားမာန်ပါပါ ဟောပြောနေပါတော့ သည်။ သူ၏တရားဟောခြင်းများက အင်ပါယာပြည့်ရှင် ကေရစ်မင်းကြီး၏မိဖုရား ယူဒိုးစီးယာ၏ ဘယ်တော့မှမသေနိုင်သော အ မှန်း(မပြေရန်ငြိုး)ကို ရရှိစေပါသည်။ အလက်ဇန်းဒရီးယားမြို့အသင်းတော်၏ သင်းအုပ်များနှင့် ပူးပေါင်းကြံစည်၍ သူ့ကို နှယ်နှင် ခေါ်ခတ်ပါသည်။ သို့သော် ထိုနှယ်နှင်ခံရခြင်းသည် ခဏသာဖြစ်သည်။ သူသည် အောင်ပွဲနှင့်ပြန်လာကာ သူ၏တရားဟောပညာ ထက်မှ မြို့တော်ထဲရှိ ဆိုးညစ်မှုများကို ဆက်လက်ရှုတ်ချပါသည်။ လူသားရှုထောင့်မှနေ၍ကြည့်လျှင်၊ သူသည် ကေရစ်၏ မိဖုရား ယူဒိုးစီးယားကို ဟောရောဒိယပ်စ် နောက်တယောက်ဟု ခေါ်ခဲ့ခြင်းသည် ကြီးသောအမှားပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောနိုင်ပါမည် (မြန် မာကျမ်းစာတွင် ဟောရောဒိယာ ခေါ်ပါသည်။ ဗဟိုဇိမ်ဆရာယောဟန်၏ ဦးခေါင်းကို ဖြတ်စေသူ လူဆိုးမဖြစ်သည်။ မသေ ၁၄၆)။

ဤကြမ်းတော့ ခရိုင်ဆိုင်တော်များ အတော်လွန်သွားပြီဖြစ်သည်။ ကေရစ်မင်းက သူ့ကို သင်းအုပ်အရာမှ ချပါသည်။ သို့ သော် သူ နားထောင်ပါ။ သူတရားဟောပညာကို မစွန့်ဘဲဆက်နေပါသည်။ အင်ပါယာပြည့်ရှင်က စစ်တပ်စေလွှတ်ပါသည်။ ဗဟိုဇိ မေးခြင်းအခန်းအနားပြုနေစဉ် စစ်တပ်က ဝင်သတ်သဖြင့်၊ ဝတ်ပြုသူများ၏ အသွေးနှင့် ဗဟိုဇိပေးရာတွင်သုံးသော ရေများ ရော နှောသွားရသည်အထိ ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ခရိုင်ဆိုင်တော်များကို အာမေးနီးယားနယ်၊ ကော်ရေဒပ်စ်အရပ်ရှိ၊ တောင်ရှစ်တောင်တန်းများ

သို့ နယ်နှင်လိုက်ပါသည်။ ထိုသို့နယ်နှင်ခံရစဉ်၊ သူ၏ခံစားချက်ကို ယှလှိုရေးထားပါသည်။ “ငါ့ကို မြို့ထဲမှ ဆွဲထုတ်ကြသောအခါ၊ ငါ ပူပန်သောက မရောက်ပါ။ သို့သော် ငါ့ကိုယ်ငါ ပြောမိပါသည်။ မိဖရားက ငါ့ကို နှင်ထုတ်ချင်လျှင်၊ နှင်ထုတ်ပါစေ၊ ကမ္ဘာကြီး သည် တူရားသခင်၏အပိုင်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ မိဖရားက ငါ့ကို အပိုင်းပိုင်း လှူဖြင့် ဖြတ်ချင်လျှင်လည်း၊ ငါ့တွင် ဟေရုယ အပေါ်ရှိသည်၊ အကယ်၍ သူ့မက ငါ့ကို ရေနစ်သတ်ချင်လျှင်လည်း၊ ယောန အပေါ်ရှိပါသည်။ ငါ့ကို မီးထဲ ပစ်ချလျှင်လည်း ခံယေလ ၏ သူငယ်ချင်းသုံးယောက်သည် ငါ့အပေါ်ဖြစ်ကြသည်။ သားရဲများထံ ပစ်ချခဲ့လျှင်လည်း၊ ခြေခေါ်များ၏တွင်းထဲရှိ ခံယေလကို ငါ သတိရမိသည်။ ငါ့ကို သူ့မက ခဲနှင့်ပေါက်သတ်ချင်လျှင်လည်း၊ ငါ့ရှေ့တွင် သတေဖန် ခံခဲ့ပြီးပါပြီ၊ ပထမဆုံး မာတုရ(အာဇာနည်) ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ သူ့မက ငါ့ခေါင်းကို ဖြတ်ချင်လျှင်လည်း၊ ငါ့ရှေ့တွင် ဗတ္တိဝံဆရာယောဟန်သည် တောက်ပ၍နေပါသည်။ ငါ့ မိခင်၏ဝမ်းမှ၊ ဗလာအဖြစ်နှင့်လာခဲ့ပါသည်။ ဤလောကကိုလည်း ထိုအဖြစ်နှင့်သာ ထားခဲ့ပါမည်။ ရှင်ပေါလုက ငါ့ကို သတိရစေ သည်မှာ ‘အကယ်၍ ငါသည် လူ့ကိုသာ သဘောကျစေသူ ဖြစ်လျှင်၊ ငါသည် ခရစ်တော်၏အစေခံ မဖြစ်ထိုက်ပါ’ ဆိုသည့်အချက် ဖြစ်သည်။”

**နယ်နှင်ခံရခြင်း**

နယ်နှင်ခံရခြင်းတွင်လည်း သူ၏ဩဇာက ဆက်လက်လွှမ်းမိုးနေပါသည်။ အဲဒီတီးအုပ်မြို့သားများနှင့် အင်ပါယာအနံ့ မှလူအများ သူထံ လာရောက်လည်ပတ်ကြပါသည်။ သူသည် အင်ပါယာတစ်ခုမှ လူအများနှင့် စာအဆက်အသွယ်အမြောက်အ များ ပြုခဲ့ပါသည်။ စုစုပေါင်း စာ ၂၄၂ စောင် ရေးသားခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ကေရာဒ်၏မိဖရားက သူ့ကို အခြားနေရာသို့ နှင်ထုတ်ပြန်ပါသည်။ အလွန်ဝေးလံခေါင်သိသောအရပ် မည်သူ့ ကိုမျှ မလွှမ်းမိုးနိုင်တော့ရန်ဖြစ်သည်။ ပင်လယ်နက်၏ မြောက်ပတ်အကျဆုံးဒေသ၊ ပီးတီးနယ်သို့ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုနေရာသို့ပို့စဉ် စစ်သားများက သူ့ကို လူမဆန်စွာ နှိပ်စက်ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် လမ်း၌ပင် သေဆုံးသွားခဲ့ပါသည်။ ခုနစ်မှာ အေဒီ ၄၀၇ ဖြစ် သည်။ သူ့ကို မထင်ရှားသော သင်္ချိုင်း၌ မြှုပ်နှံလိုက်ကြသည်။ သို့သော် အသင်းတော်က နောက်နှစ်အနည်းငယ်ကြာသောအခါ၊ သူ့ အလောင်းကို ပြန်ပေါ်ကြသည်။ ရှိသေးလေးစားစွာပြန်သယ်ဆောင်ကာ ကွန်စတန်တင်နိုပယ်မြို့တော်သင်္ချိုင်းတွင် ပြန်မြှုပ်ပေးကြပါ သည်။ သူသည် ယုံကြည်ခြင်းအတွက် မာတုရ(အာဇာနည်)အဖြစ်၊ အသင်းတော်အားနှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းခြင်း လုံးဝမရှိသောအချိန် တွင် သေခဲ့ပါသည်။

ရွှေပါးစပ်ဟု အခေါ်ခံရသောသူ၏ ပုံပန်းသဏ္ဍာန်မှာ ခုံညားထည်ဝါသူ မဟုတ်ပါ။ သို့သော် သိက္ခာရှိသည်။ နှစ်လို့ဖွယ်ဖြစ် ပါသည်။ သူသည် အရပ်အမောင်း သေးငယ်သူဖြစ်ပါသည် (ဒါဝိတ်၊ ပေါလု၊ အာသန်နေးစီးယပ်စ်၊ မိလန်သွန်နှင့် အခြားသူများ ကဲ့သို့ ဖြစ်ပါသည်။) ချဉ်နဲ့သောကိုယ်ခန္ဓာနှင့်ဖြစ်သည်။ ကြီးလျက် ပြောင်နေသောခေါင်း ရှိသည်။ မြင့်မားသော၊ အရေတွန်းနေ သော နှုတ်ရှိသည်။ နက်ရှိုင်းစူးရှ တောက်ပသောမျက်လုံးများရှိသည်။ ဖြူရေရေရေ ချိုင့်ဝင်နေသောပါးတို့ ရှိသည်။ တို့သောဖြူသော ဆံပင်ရှိသည်။

ခရိုင်ဆိုင်ခံတော်မီးသည် ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း၏ ကိုယ်ကျင့်တရားရှုထောင့်ကို အလေးပေးသော တရားဟောဆရာဖြစ်ပါ သည်။ သူ့ကိုယ်တိုင်က သူ့အလုပ်ကို ဤသို့ဖော်ပြပါသည်။- “ငါ့အလုပ်သည် ရှုံ့နွံများ အဆက်မပြတ်စီးဝင်နေသော မြေကွက်တခု ကို သန့်ရှင်းရန် ကြိုးစာနေသူတဦးနှင့် တူပါသည်။”

သူ့ခေတ်အချိန်နှင့် ကိုက်ညီစွာ၊ ယနေ့အသင်းတော်များအတွက် မှားသည်ဟုဆိုနိုင်သောအရာများကို ခရိုင်ဆိုင်ခံတော်မီးက ကိုင်စွဲခဲ့ပါသည်။ သူသည် လူ၏အပြစ်ထဲကျဆုံးနေခြင်းကို လျော့ပေါ့၍ ယုံကြည်ခဲ့သည်။ လူသား၏ဇာတိသဘာဝအပေါ် အပြစ်၏ တန်ဖိုးက မည်မျှသက်ရောက်ကြောင်းကိုလည်း လျော့ပေါ့စွာယုံကြည်ခဲ့ပါသည်။ သို့သော် ထိုပြဿနာများကို အသင်းတော်သည် ခေါင်းဆောင်ကြီး ဩဂတ်စတင်လက်ထက် ရောက်မှသာ ရှင်းလင်းစွာထုတ်ဖော်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

ဤခရိုင်ဆိုင်ခံတော်မီးသည် အသင်းတော်သမိုင်းတွင် ကြီးကျယ်သောတရားဟောဆရာများထဲမှ တဦးအဖြစ် မှတ်တမ်းတင် ခံရပါသည်။ အကြောက်အရှံ့မဲ့၊ လူ့တို့ကိုမပျော်ဖြေ၊ မိမိ၏ကျမ်းစာအပေါ် ခိုင်မာစွာယုံကြည်ခြင်းအတွက် ဘာမဆိုကို ခံဝံ့သူဖြစ် သည်။ သူသည် အသင်းတော်တွင် တရားဟောခြင်း၏အရေးပါပုံကို အမြဲတမ်း သက်သေပြနေသူဖြစ်ပါသည်။ တူရားသခင်သည် ယနေ့အသင်းတော်အတွက်လည်း ထိုသို့သော တရားဟောဆရာများကို ပေးတော်မူပါစေသော်။

(Portraits of Faithful Saints, Prof. Herman Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

XX

**ဆင်ခြင်တွေးတောခြင်းကဏ္ဍ**

**ဝေဒနာခံစားနေရသောဝတ်ပြုသူ  
(The Suffering Worshiper)**

“အက၇ဇုပုၵျါး၊ ဝေဒနာအမျှ အက၇ဇုပုဝေအာပုစုဝေသာပုလညူး၊ ကိုယုဝေတာပုလညူး နားမေထာပုၵျါး၊ ညူးအမေအာပုစုဝေသာပုလညူး သတ္တဝံဒုးသို မေရာကုၵျါး။” ဆာလံ ၂၂:၂

ဤဆာလံကို သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်က “အိုင်ဂျီလက် ရှာဟာ” ဟု ခေါ်ပါသည်။ အဓိပ္ပါယ်မှာ မနက်ခင်း၌ထွက်ပေါ်လာသော သမင်ဖို့ဟူ၍ဖြစ်ပါသည်။

ဆိုလို့ချင်သည်မှာ ကျွန်တော်တို့၏ကယ်တင်ရှင် ယေရှုခရစ်ကို ဖြစ်ကြောင်း သံသယဖြစ်စရာမရှိပါ။ သူ၏ နိမ့်ချတော်မူခြင်းနှင့် သူ၏ဓါးမြောက်ခြင်းကို ခံရခြင်း နှစ်မျိုးစလုံးကို ရည်ညွှန်းပါသည်။

မှန်ပါသည်။ သူသည် မနက်ခင်း သမင်ဖို့ဖြစ်ပါသည်။ သူသည် ထို နှစ်လို့ဖွယ်ကောင်းသော၊ နူးညံ့သော၊ လှပသော သမင်ဖို့ ဖြစ်ပါသည်။ မနက်စောစောတွင် ပထမဆုံးပေါ်လာသည့် မှုဆိုး၊ ဟေရုဒ်က သူ့ကို သတ်ဖို့ရောက်လာသဖြင့် လန့်ဖျပ်သွားသော သမင်ဖို့ဖြစ်ပါသည်။ ထိုမနက်ခင်းမှစ၍ သူတို့သည် သူ့ကို အမဲလိုက်ကြသည်မှာ ကျိန်ခြင်းခံရသောတိုင်ပေါ်တွင် ချိတ်ဆွဲခြင်းခံရလျက်၊ သူ၏ဘုရားသခင်ထံ- အဘယ့်ကြောင့်၊ အဘယ့်ကြောင့် ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်ကို စွန့်ပစ်တော်မူပါသနည်း? ဟု ကြေကွဲစွာ ညည်းညူရချိန်ထိ ဖြစ်ပါသည်။

သို့သော် ဤနေရာတွင် စကားပြောနေသူမှာ ဒါဝိတ်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့နောက် ကျွန်တော်တို့လည်း ဤဆာလံကို နောက်အချိန်အတော်ကလေးကြားပြီးချိန်တွင် သိဆိုကြပါသည်။ ၎င်းသည် ကျွန်တော်တို့၏ ခံယူယုံကြည်ချက်လည်း ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်တော်သည် ဤဆာလံအကြောင်းကို ရေးဖို့ရန် ဆုတ်ဆိုးကာ၊ တုန်လှုပ်နေမိပါသည်။ ကျွန်တော်နားမလည်နိုင်သော အကြောင်း အလွန်များနေ၍ဖြစ်ပါသည်။ ဤဆာလံတွင် ကျွန်တော်ဘယ်လိုမှ မတိုင်းထွာနိုင်သော နက်ရှိုင်းလွန်းသည့် ဝေဒနာခံစားခြင်း ရှိနေပါသည်။ ကျွန်တော်ခံစားရဖူးသမျှ အရာအားလုံးထက် ကျော်လွန်သော ပူပန်သောကဒဏ်သည် ဤနေရာတွင်ရှိနေပါသည်။ ဤဆာလံက ဗက်လင်မြို့မှ စတင်လျက်၊ “အဖူးပြီ” ဟု သူကပြောချိန်မှသာ ပြီးဆုံးမည့် ဝေဒနာခံစားရမှုကြီးကို ကျွန်တော်တို့ထံ ပြောပြနေပါသည်။

အနက်ဖွင့်ခြင်းအရ- ဒါဝိတ်၏ဝတ်ရုံများအား ခွဲဝေကြခြင်းဆိုသည်ကို၊ ဒါဝိတ်၏ဝတ်ရုံအပေါ် အံ့စာပစ်ကြခြင်းကို ကျွန်တော် မည်သို့ရှင်းပြရပါမည်နည်း? ထို့ထက်မကသောအရာများလည်း ရှိနေကြပါသည်။

မှန်သည်။ ကျွန်တော် ဤဆာလံအကြောင်း ပြောပါမည်။ ဤကျမ်းပိုဒ် တပိုဒ်လေးအကြောင်း အနည်းငယ်ရေးပါမည်။ သို့သော် ကျွန်တော်သိသလို၊ ခင်ဗျားလည်းသိပါသည်။ အားလုံးကိုတော့ ကျွန်တော်တို့ ရှင်းမပြတတ်ကြပါ။ ဤနေရာတွင် နားလည်ခြင်းကို စိန်ခေါ်နေသော အရိပ်သဏ္ဍာန်များ၊ နက်ရှိုင်းမှုများ ရှိနေကြပါသည်။

ကျွန်တော်သေချာသည်မှာ ထာဝရကာလအားလုံးကို ဖြတ်သန်းသွားပြီးလျှင်လည်း ဤဆာလံ ၂၂ ကို ကုန်စင်အောင် ပြောပြနိုင်ကြမည် မဟုတ်ခြင်းကို ဖြစ်ပါသည်။ ထာဝရသေခြင်းအကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ မည်သို့လျှင် ရှင်းပြနိုင်ကြပါမည်နည်း?

သို့သော် ကျွန်တော်သည် ဝေဒနာခံစားနေရသော ဝတ်ပြုသူအကြောင်းကို ပြောပြပါမည်။

.....

ပထမအနေနှင့်၊ ဤနေရာတွင် ဝမ်းနည်းပူဆွေးနေသူသည် ဒါဝိတ်ဖြစ်ပါသည်။

သူ့ဘဝ၏ မည်သည့်အပိုင်းကို ပြောနေခြင်းဖြစ်မည်နည်း? ကျွန်တော် မသိပါ။ သူကလည်း ပြောမပြပါ။ ယှက်မာသော ရောဂါတူရင်နှင့် သူ့အဖွဲ့သားများက သူ့ကို ဝိုင်းထားသောအချိန် ဖြစ်ကောင်းဖြစ်ပါမည်။ ခရာ ၂၃-၂၅ က မှတ်တမ်းတင်ထားပါသည်။ ကျွန်တော် မသိနိုင်ပါ။

မည်သို့ပင်ဖြစ်ပါစေ၊ အတော်ဆိုးဝါးသော အတွေ့အကြုံဖြစ်ပါသည်။ ဒါဝိတ်ဘဝ၏ အဆိုးဝါးဆုံး တွေ့ကြုံရသည့်အချိန်ပိုင်း ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ ဤနေရာတွင် အော်ဟစ်သလိုမျိုး ဒါဝိတ်တယောက် မည်သည့်နေရာတွင်မှ အော်ဟစ်ခြင်းမရှိပါ။

ဒါဝိတ်နှင့်သူ့သမိုင်းကို ကြိုတင်ခွဲခန့်မှတ်သားထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဒါဝိတ်၏ဘဝနှင့်သမိုင်းသည် ဘုရားသခင်ခရစ်တော်၏ ဘဝ၊ အသေခံခြင်း၊ ချီးမြှောက်ခံရခြင်းတို့ကို ခန်းနားစွာ အရိပ်သဏ္ဍာန်ဖြစ်စေဖို့ ခွဲခန့်မှတ်သားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူ့ဘဝ၏ ခြားနားလွန်းလှသော ဆန့်ကျင်ဖက်များကို သတိပြုကြည့်ပါ။ သူသည် နက်ရှိုင်းစွာ နိမ့်ချခြင်းကို ခံရသလို၊ မြင့်မားစွာ ချီးမြှောက်ခြင်းကို လည်း ခံရပါသည်။ ဆိုးညစ်လှသော အပြစ်သား၊ သို့သော် တချိန်ထဲတွင် ဘုရားသခင်နှလုံးသားနှင့် ကိုက်ညီသောလူသားလည်း ဖြစ်နေပြန်ပါသည်။ သူ့နာမည်ကို ကြည့်လိုက်ပါ။ ဒါဝိတ်၊ ချစ်ရသူ ဖြစ်ပါသည်။ ဝေဒနာခံစားရခြင်းများထဲတွင် နက်ရှိုင်းစွာ အစိမ့်ခံထားရသူ၊ သို့သော် တချိန်ထဲတွင် မြင့်မားလှသော ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ရဲရင်းခြင်းသို့ ချီးမြှောက်ထားခြင်း ခံရပြန်ပါသည်။ ဂါသမင်းကြီး အာစိတ်ရှေ့၌ ကယောင်ကတမ်း ပြောသူဖြစ်သော်လည်း(ခရာ ၂၁:၁၀-၁၃) တို့ကိစ္စများစွာ၏ သူ့ရဲကောင်းဖြစ်ပါသည်။ ဆာလံ ၂၂ တွင်ဆိုးရွားစွာ စွန့်ပစ်ခံရသော်လည်း၊ ဆာလံ ၂၃ တွင်မူ အားလုံးသည် အေးငြိမ်း၊ ငြိမ်သက်နေပြန်ပါသည်။

အထူးသဖြင့်၊ ဤဆာလံတွင် ဒါဝိတ်သည် ဘုရားသခင်ရန်သူများ၏ အမဲလိုက်ခြင်းကို ခံနေရပါသည်။ ဘုရားသခင်အမျက်တော်အောက်တွင် ရောက်နေပါသည်။ နက်ရှိုင်းသော အမှောင်ထု၏အရိပ်များအောက် ကျရောက်နေပါသည်။ ပျော်ရွှင်ခြင်းအလင်းရောင်ဖြစ်သော ဘုရားသခင်မျက်နှာတော် မရှိရာအရပ်တွင်ဖြစ်ပါသည်။ အော်ဟစ်ပြီးရင်း အော်ဟစ်နေရပါသည်။

အကျွန်ုပ် အော်ဟစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၊ အော်ဟစ်နေပါသည်!

ချစ်ရသောစာပတ်သူ၊ ထိုအချက်ကို သတိပြုကြည့်ပါ။ သင်သည် ဘယ်တော့မှ အလွယ်တကူ အော်ဟစ်မည်မထင်ပါ။ သင်မအော်ဟစ်ခင် အတော်လေးနာကျင်ဆိုးဝါးသော အခြေအနေရောက်ရပါမည်။ နေရောင်ခြည် လင်းလက်သာယာနေချိန်၊ အရာခပ်သိမ်း သူတို့အခြေအနေမှန်တိုင်း ဖြစ်ပျက်နေချိန်၊ သင်သည် အနည်းငယ် ခံစားရကောင်းခံစားရမည်။ သို့သော် သင် ဘုရားသခင်

ထံသို့ အော်ဟစ်မည်မဟုတ်ပါ။ အကယ်၍ ပြဿနာအခက်အခဲများ သင့်ခေါင်းနားသို့၊ သင့်လှုပ်ကိုင်ခြင်းအနားသို့ ရောက်နေ လျက်၊ ၎င်းတို့အောက်မှ ရှုန်းထွက်နိုင်ရန် ရှုန်းကန်တို့ကန်ခိုက်နိုင်ပါလျှင်လည်း သင် အော်ဟစ်မည်မဟုတ်ပါ။

သို့သော် သင်၏စွမ်းအားနှင့် တည်ထွင်စဉ်းစားဉာဏ်တို့ မလုံလောက်တော့သောအခါ၊ သင့်ထံ၌ ဆက်လက်တို့က်ခိုက်ရန် စွန့်အား မကျန်တော့သည့်အခါ၊ သင် စိတ်ထိခိုက်သည့်အခါ၊ သင်ကျဆင်းနေသော နံ့တွင်းသည် အောက်ခြေသို့ ရောက်နိုင်စရာ မမြင်ရတော့သည့်အခါ၊ သင် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခါနီး ဖြစ်သောအခါ၊ ထို့အခါ သင် အော်ဟစ်ပါတော့သည်။

သင့်ကိုဒုက္ခပေးနေကြသော အပြင်ပတ်ပတ်အား၊ အတွင်းပတ်ပတ်အားတို့က သင့်ခံနိုင်ရည်စွမ်းအားကို ကျော်သွားကြသည့် အခါ သင်သည် ဘုရားသခင်ထံသို့ အော်ဟစ်ပါတော့သည်။ အရာခပ်သိမ်းသည် ကြောက်လန့်စရာဖြစ်လာလျက်၊ ကူမည့်သူ ဘယ် နေရာကမှ ပေါ်မလာတော့သောအခါ သင် အော်ဟစ်ပါတော့သည်။ ဘုရားသခင်ထံသို့ဖြစ်သည်။

ထို့ထိတ်လန့်ကြောက်ရွံ့ခြင်းသည် တကြိမ်နှစ်ကြိမ်မျှ မဟုတ်တော့ပါ။ မလျှော့တော့သောစွမ်းအားနှင့် အဆက်မပြတ်ဖြစ် လာနေပါသည်။ ဒါဝိတ်သည် တနေကုန် ပြဿနာဒုက္ခများထဲ ရောက်နေပါသည်။ ထို့အပြင် အသုံးပြုထားသောစကားလုံးများက ထိုသို့ဖြစ်နေခြင်းသည် အချိန်လည်း အတော်ကြာနေပြီဖြစ်ကြောင်း ပြည့်စုံနေကြပါသည်။ “ဂျီမဲန်” ဆိုသောစကားလုံးကို သုံးပါသည်။ အဓိပ္ပာယ်မှာ တရက်ပြီးတရက် ဖြစ်ပါသည်။ ညအချိန်တွင်လည်း ထိုသို့ဖြစ်နေပါသည်။ သက်သာရာလမ်း မမြင်ရပါ။

.....

သူ၏ပူပန်သောကကို အလွန်ဆိုးဝါးစေသောအရာမှာ ဤအရာဖြစ်သည်။- ဘုရားသခင်က သူ့ကို အဖြေမပေးခြင်း။ ထို့အပြင်အနေ ဆိုးဝါးသောနေ့များတွင် ဒါဝိတ်သည် ဘုရားသခင်ထံ အော်ဟစ်ခဲ့ပါသည်။ သို့သော် အဖြေပေးခြင်း မရှိပါ။ ညရောက်သော် သူ၏အသနားခံခြင်းများကို ပို၍များပြားစေပါသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် နားပင်းသည့်နှယ်ဖြစ်နေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် တိတ်ဆိတ်ခြင်းသာ ရှိနေသဖြင့်ဖြစ်သည်။

သို့သော် ဒါဝိတ်သည် ယုံကြည်ခြင်းပျောက်မသွားပါ။ ဤစကားကိုနားထောင်ကြည့်ပါ။- အကျွန်ုပ်၏ဘုရား။ ညသည် မဲနက်လာပါသည်။ အန္တရယ်အထောင်အသောင်းက ချိန်းခြောက်လာသည်။ ကောင်းကင်သည် ကြေးနီရောင်သန်း လာသည်။ မည်သည့်ဆူတောင်းမျှ ဘုရားသခင်ထံ ပေါက်ထွက်မရောက်နိုင်၊ ထာဝရဘုရားသခင်သည် ငြိမ်သက်စွာနေတော်မူကာ အဖြေ မပေး၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်းများ ဟိန်းဟောက်နေကြကာ၊ မှောင်မှိုက်သောထိမ်တိုက်များထဲ လျှပ်စစ်လက်ခြင်းများက သင့်ဝိညာဉ် နား ဝိုင်းပတ်ကြချိန်၊ ဘုရားသခင်က သူ၏ ကောင်းချီးပြည့်ဝသော မျက်နှာတော်ကို ဖွတ်ထားချိန်၊ ထိုသို့သောအခြေအနေတွင် သင်သည် ဤသို့ ဆက်ပြောနိုင်ပါသေးသည်။- အကျွန်ုပ်၏ဘုရား! ထိုသို့ဆိုလျှင် သင်ထံတွင် ယုံကြည်ခြင်းရှိပါသည်။

ဒါဝိတ်သည် ဘုရားသခင်ကို ဘယ်တော့မှ ထွက်သွားခွင့်မပေးပါ။

အဘယ့်ကြောင့်နည်း?

အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်က ဒါဝိတ်ကို ဘယ်တော့မှ ထွက်သွားခွင့်မပေး၍ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ ဒါဝိတ်ဆူတောင်းပါသည်။ သူ၏အသနားခံခြင်းများနှင့် ဆူတောင်းခြင်းများကို ဆက်လက်ပြုပါသည်။ သူသည် သူ့ဘု ရားကို ဘယ်တော့မှ လက်မလွှတ်ပါ။

ထို့အချက်သည်၊ ကျွန်တော့်သူငယ်ချင်း စာပတ်သူငယ်များ၊ ယုံကြည်ခြင်း၏ အောင်နိုင်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

.....

ဒါဘဲလား? တခြားဘာမှမရှိတော့ဘူးလား?

ဒါဝိတ်သည် သူ၏စိတ်မသက်သာပွယ် အမှောင်ထဲမှ၊ ဝေဒနာခံစားခြင်းများထဲမှ ဘုရားသခင်ထံ အော်ဟစ်ခဲ့ပါသည်။ ဘုရားသခင်ကလည်း သေချာကြားတော်မူပါသည်။ သူ၏ဒုက္ခအပေါင်းတို့မှ ကယ်တင်တော်မူပါသည်။ ထို့အချိန်အတန်တွင် သူ သည် ဘုရားသခင်၏ လက်မောင်းတော်များထဲ၌ ရှိနေလျက်၊ သူ့မျက်ရည်များကို ဘုရားသခင်က သူ့ထိပ်ပေးပါသည်။

ယူအခါ ကျွန်တော်တို့သည် နားလျက်၊ ပြောနိုင်ပါမည်။- ငါတို့ ဘုရားသခင် နှုတ်ကပတ်တော်ကို ကြားခဲ့ကြပြီ။ ဒါဝိတ်လို အသက်ရှင်ကြပါမည်။ အမြဲတမ်း ဘုရားသခင်ကို အားကိုးကြပါမည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် နောက်ဆုံးတွင် သူသည် လာရောက် ကာ ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူမည် မဟုတ်ပါလား?

မဟုတ်သေးပါ။ ထိုသို့မဟုတ်သေးပါ။

သင့်ကျမ်းစာကို ဖွင့်၍ ဝပေ ၁၀-၁၁ ကိုဖတ်ကြည့်လိုက်ပါ။ ဤသို့ပြောပါသည်။ “ထိုကယူဒုတ်ခင်းအီကာဒူးအရာကို ပေ ရာ ဖတ္တိဝံသည ဝေဝံဝေဝံစုစုကာဝေမးဝ်မနူးဂျာဝေဖရဂျ။ သတ္တိဝံခရောဝေကီးဇူးဝေတာဝအီကာဒူးကို ဝေဟာဝေဟီက/ပီ။ ခရ စုဝေတာဝံဝေတာဝမရေသာ ဆဝူးရဲကို ငါ ဆဝူးရဲခ/ပီးမသဝငွားဝေတာဝမရေသာ ဘုနူးစညူးစိမ္မိ၊ ငါ သတ္တိဝံအံထွဲဂျာဝေသာ ခရစုဝေ တာဝ၏ဝိညာဉ် သိက္ခဝေသခံဆဝူးဝေသာအခမ္မ၊ အဘယု မညူဝေသာသူကိုငါ အဘယျိဝံ ဝေသာအခိန္တာလကိုငါ ဆိုလိုဝေတာဝမူသညျ ဝေမးဝ်မ နူးဂျာဝေဖဟိုက၏။”

ထို့နေရာတွင် အဖြေရှိသည်။ ဒါဝိတ်သည် ထို ခေ့ခေ့စစ်ကြောမေးဖြန်းရာပွေသော ပရောပက်များထဲမှ တဦးဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော်၏ ဝေဒနာခံစားခြင်းများ၊ ထို့နောက် လိုက်လာမည့် ချီးမြှောက်ခံခြင်းများတို့ကို သက်သေခံနေသူ ပရောပက်တဦးဖြစ် သည်။ တခါတရံ သူပြောပြသော ကမ္ဘာကြီး၊ သူခံစားရသောအတွေ့အကြုံများကို ရိုးရိုးကလေးပြောရလျှင်၊ ယေရှုနှင့် ဆိုင်သည်များ

သာဖြစ်ကြပါသည်။ ဥပမာ - ပေတရု၏ မွေသစ်ကာလ ပထမဆုံးဟောကြားခဲ့သော ပင်တေကူတွေ့နေ့တရားဟောခြင်းကို ဂရုတစိုက် ပတ်ကြည့်လိုက်ပါ။

ဒါဝိတ်သည် ခရစ်တော် ဝေဒနာများမခံစားရခင်၊ အစောကြီးကထဲက ခံစားခဲ့ပါသည်။ ထို့အကြောင်းအရာ၏ဥပမာကို ဤဆာလံ ၂၂ တွင်တွေ့ရပါသည်။ အံ့ဩစရာကောင်းလှသော ဥပမာပင်!

ဤဆာလံ၏ အစပျိုးမှ ဒါဝိတ်၏ပထမဆုံး ဟစ်အော်သံကို နားထောင်ကြည့်လိုက်ပါ။ “အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဘယုဝေကာငံ၊ အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များပစ္စုပ္ပန်သနည်း။”

ဆာလံကျမ်းတစ်လုံးသည် မေရိယ(ကယ်တင်ရှင်/သခင်ယေရှု)အကြောင်း ပြောထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဆာလံကို ကျွန်တော် အလွန်ချစ်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဒါဝိတ်၏ဆာလံများသည် သခင်ခရစ်တော်မလာခင် လာမည့်အကြောင်း အရိပ်များထိုးပြနေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဆာလံ ၂၂ က ဘုရားသခင်သို့သဝယ်၏ ဝေဒနာခံစားခြင်းများအကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ထံ ပုံပေါ်ပြနေပါသည်။ ကျွန်တော်ရှေးထားသော ကျမ်းပို့ဒ်ကလည်း ထိုသို့ပုံပေါ်ပြနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်း၏ပြည့်စုံခြင်းကို ကျွန်တော်တို့၏သခင် ယေရှုခရစ်တော်တွေ့ရပါသည်။

ထို့ကျမ်းပို့ဒ်ကို ပြန်ကြည့်ကြည့်ပါ။- “အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဝေဒနာအမျှ အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်အားပစ္စုပ္ပန်သနည်း။ ကိုယုဝေကာငံသည့် နားမထောငွေ။ ညဉ့် အမျှ အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်အားပစ္စုပ္ပန်သနည်း။ သက္ကရာဇ်သို့မေရာကွမ္ပ။”

ထို့အော်ဟစ်သံက ဝေဒနာခံစားနေရသော သခင်ယေရှု၏နှလုံးသားကို ဖွင့်လှစ်ပေးပါသည်။ ခရစ်ဝင်ကျမ်းများတွင် ကျွန်တော်တို့ မကြာခဏ ပတ်ရလေ့ရှိပါသည်။- သခင်ယေရှုသည် မနက်မိုးမလင်းမီ၊ မှောင်လျက်ရှိနေသေးချိန်တွင် တိတ်ဆိတ်စွာ အိပ်ရာမှထလျက်၊ သဲကန္တာရများပတ်သို့ မကြာခဏသွားတတ်ပါသည်။ သဲကန္တာရထဲတွင် သူသည် သဲများပေါ်ဇူးထောက်ကာ သူ၏ဘုရားသခင်ထံ အော်ဟစ်(ဆူတောင်း)လေ့ရှိပါသည်။ တခါတရံ သူသည် တညလုံး ဘုရားသခင်ထံဆူတောင်းခြင်းဖြင့် ကုန်လွန်စေတတ်ပါသည်။ ဟေဗြဲဩဝါဒစာအခန်းကြီး(၅)၏ ကြောက်မက်ဖွယ် သက်သေခံခြင်းကို ကျွန်တော်တို့ သိကြပါသည်မဟုတ်လော? “ထို့ခရစ်တော်သည် လူ့အတိအပြစ်၌ နေခြင်းကား၊ သေခြင်းမှ ကယ်လွတ်နိုင်တော်မူသောသူကို ကြီးစွာသော ကြွေးကြော်ခြင်း၊ မျက်ရည်ကျခြင်းနှင့် ဆူတောင်းပဋ္ဌနာပြုသဖြင့် ကြောက်ရွံ့ရာအမှု၌ ချမ်းသာရသည်ဖြစ်၍.....”

သခင်ယေရှု၏ အော်ဟစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်တော် ဘာကိုပြောရမည်နည်း? နေ့များစွာ၊ ညများစွာ ဘုရားသခင်ထံ ဝေဒနာပြင်းပြမှုကို ပေါ်ဆောင်သော ငိုနေခြင်းအကြောင်းကို ကျွန်တော် မည်သို့ အနက်ဖွင့်နိုင်ပါမည်နည်း? သူ့အား နေ့ည ဇွဲကွအမြဲတမ်းပေးနေကြသော နားသိုးများ၊ ယူနီကွန်းသမင်ဆိုးများကို ကျွန်တော် မည်သို့ ပုံပေါ် ပြနိုင်ပါမည်နည်း?

နေ့အချိန်များတွင်၎င်း၊ ညအချိန်များတွင်၎င်း ထိုသို့ ဖြစ်နေပါသည်မဟုတ်လော?

သင် တညလုံး မိုးလင်းပေါက် ဆူတောင်းဘူးပါသလော? မနက်ရောက်သောအခါတွင်လည်း ဘာမှအဖြေမရသောဆူတောင်းခြင်းမျိုးဖြစ်ပါမည်။ တခါတရံ ကျွန်တော်တို့ ယူလို့ သိချင်းဆိုတတ်ကြပါသည်။ “စိတ်ဖြေသာဖို့ အဖြေမရသေးပါခြေ!” ၎င်း ၏ အဓိပ္ပါယ်ကို သင်နားလည်ပါသလော?

ဘုရားသခင်သို့သဝယ်၏ နေ့နှင့်ညများတို့သည် မည်မျှ ဆိုးဝါးလွန်းသဖြင့် ပြော၍ပင်မဖြစ်နိုင်လောက်အောင် ဖြစ်ခဲ့ပါမည်နည်း?

ဘုရားသခင်သည် တိတ်ဆိတ်လျက် အဖြေ လုံးဝမပေးပါ။

ထို့သို့ဖြင့် ဇွဲကွရောက်နေသောနှလုံးသားသည် ရှိနေပါသည်။ ဂေသရေမန်ဥယျာဉ်ထဲ ညအချိန်တွင် သွေးတို့သည် တခက်ခက် ကျနေခဲ့ပါသည်။

သံချွန်ကြီးများကို သူ၏သန်ရှင်းသော လက်နှင့်ခြေများသို့ ရှိုက်သွင်းထိုးပေါက်ကြသောအခါ၊ သူသည် ဘုရားသခင်ထံ ပြင်းထန်စွာ အော်ဟစ်ခဲ့ပါသည်။

ပြောင်လှောင်ခြင်း၊ ဟာသအလှုပ်ခံခြင်း၊ လူထုကြီး၏ ပြက်ရယ်ပြုမှုတို့အပေါ် အမှောင်ထူကို ထပ်ပေါင်းထည့်ပြန်သော အခါ၊ သူသည် ကြီးမားသော ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသော အသံဖြင့် ဟစ်အော်ခဲ့ပါသည်။ “အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဘယုဝေကာငံ၊ အကဉ္စုပုဂ္ဂိုလ်များပစ္စုပ္ပန်သနည်း။”

သခင်ယေရှုသည် ငရဲထဲမှနေ၍ ဘုရားသခင်ထံ အော်ဟစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ငရဲကျနေသူ မည်သည့်လူသားနှင့်မိညာဉ်ကမှ မခံစားဘူးသေးသော နာကျင်ခြင်းဖြင့် ဖြစ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်နည်း? အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော်၊-

ပထမ၊ သူသည် ထာဝရငရဲကို အချိန်တိုကလေးတွင် ချွန်ခံစားခြင်းဖြစ်ပါသည်။- မည်မျှသိပ်သည်းသော နာကျင်ခြင်းဖြစ်မည်နည်း?

ဒုတိယ၊ သူသည် သူ့သာမခံစားပေးပါက သန်းပေါင်းမြောက်များစွာသောလူများမှ မျှဝေခံစားရမည့် မချိမဆုံဝေဒနာကို ခံစားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သန်းပေါင်းများစွာအစား၊ သူတဦးထဲက ခံစားပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မည်မျှသိပ်သည်းသော နာကျင်ခြင်း ဖြစ်မည်နည်း?

တတိယ၊ အကယ်၍ ကျွန်တော် ငရဲသို့ရောက်ခဲ့လျှင်၊ ကျွန်တော်သည် ထာဝရနေရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အံ့ကိုက်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်နေရမည့် နေရာမှန်ဖြစ်ပါသည်။ တိကျသောပြောဆိုခြင်း၏ အဖြေမှန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်သည် ငရဲ၏ခက်ဆုံးပုံရိပ်ရှာဖွယ်နှင့် ကိုက်ညီလှသူဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် သခင်ယေရှုသည် အစွဲရေး၏သန်ရှင်းသူဖြစ်ပါသည်။ သူသည် ကောင်းကင်နှင့်သာ ကိုက်ပါသည်။ သို့သော် သူသည် ငရဲထဲတွင် ရှိကဲ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အဘယ့်ကြောင့်နည်း?

အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် ထိုငရဲအားလုံးကို သူ့လူ့များအစား ခံပေးခြင်းဖြစ်သည်။

အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူက ကျွန်တော်တို့အားလုံးကို အလုံးစုံသောပြည့်စုံခြင်းနှင့်ပြည့်စုံရန် ပြုလုပ်ပေးရမည်ဖြစ်သော ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ကောင်းကင်သစ်နှင့်မြေကြီးသစ်အတွက် ကိုက်ညီကြသူများ ဖြစ်လာကြရန်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် သခင်ယေရှုသည် ဤသို့ပြောကာ၊ အောဟစ်ခဲရခြင်းဖြစ်ပါသည်။- “အက၇၉၃၅၅၅၅၊ ဝေဒနာအမွှေ အက၇၉၃၅၅၅ အာဒုဟု ဝေသာလညး၊ ကိုယုဝေတာဝသည နားမေထာဂွမ္မ၊ ညဉ္ဇူအမေဗျအာဒုဟုဝေသာလညး သက္ကံခင်းသိုမေရာကွမ္မ။”

.....

ချစ်လှစွာသော ညီအကိုမောင်နှမတို့၊ သင်တို့တွင် သင်တို့၏ ကြောက်မက်ဖွယ်ညများနှင့် ဝမ်းနည်းစရာနေ့များ ရှိကြပါမည်။ သင်တို့ထဲမှ အချို့တို့သည် တိုင်ပေါ်တွင် ချိတ်ဆွဲခံရကာ သေနိုင်ပါသည်။ အချို့တို့သည်လည်း မီးရှို့အသတ်ခံရသည်လည်း ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ မည်သူမှ မသိနိုင်ပါ။

သင်သည် ဆာလံ ၂၂ ကို ကြိုးမားသော ဝေဒနာခံစားခြင်း၊ ပူပန်သောကရောက်ခြင်းတို့ဖြင့် သိဆိုကောင်းသိဆိုရပါလိမ့်မည်။

ဘုရားသခင်သည် သူ့လက်ခံသော သားသမီးတိုင်းကို ဆုံးမတတ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏ ကိုယ်ပိုင်လက်ဝါးကပ်တိုင်များ ရှိကြပါသည်။

သို့သော် “အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်” ဟုသာ ဆက်၍ ပြောပါလေ။

သင့်ဝေဒနာခံစားရခြင်းများ၏ မိုးတိမ်မှောင်မဲများ နောက်ကွယ်တွင် အပတူဘုရားသခင် နေတော်မူသည်ကို သိပါ။ သခင်ယေရှုကြောင့် ကျွန်တော်တို့၏ ဖခင်ဖြစ်လာသူ ဘုရားသခင်ဖြစ်ပါသည်။

သူက သင့်ကို သူ၏လက်မောင်းတော်များထဲ ချိပွေ့သောအချိန်နှင့်နေ့ရက် ရောက်လာပါမည်။ ထို့အချိန်တွင် သူသည် သင့်မျက်ရည်များကို သူတော်ပေးတော်မူပါမည်။

သခင်ယေရှုသည် ထာဝရ၏ညအမှောင်ထဲ ငိုကြွေးခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့သောချစ်စရာကောင်းခြင်းကို ထိုက်တန်ဖို့အတွက်ဖြစ်ပါသည်။

(O, Tase and See, Meditation from Psalms, by Gerit Vos (1894-1968) စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

+++++

သိသြလော်ဂျီကဏ္ဍ

ပုဂ္ဂလဓိဋ္ဌာန်ဆန်သော အေဗရာဟမ် ခိုင်ပါး၏ နည်းလမ်း  
(The Subjective Method of Abraham Kuyper)

ထို့အတူ ဘုရားသခင်၏သဘောသဘာဝအား သိသော ကျွန်တော်တို့၏အသိပညာနှင့် သူ့အားပေါ်ပြန်မိမှုတို့၏ အရင်းအမြစ်အဖြစ်၊ ကျွန်တော်တို့၏ ပုဂ္ဂလဓိဋ္ဌာန်ဆန်သော သူ့နှင့်ထိတွေ့ခြင်း အတွေ့အကြုံပေါ်တွင် ထား၍မဖြစ်နိုင်ပါ။ ဘုရားသခင်၏ ပွင့်မြတ်ကျက်က အကူအညီပေးနေလျှင်လည်း ကျွန်တော်တို့၏ ပုဂ္ဂလဓိဋ္ဌာန်ဆန်သော သူ့နှင့်ထိတွေ့ခြင်း အတွေ့အကြုံပေါ်တွင် ထား၍မဖြစ်ပါ။ ကြည့်ရသည်မှာ အေဗရာဟမ်ခိုင်ပါးက ထိုနည်းလမ်းကို ထောက်ခံနေဟန်တွေ့ရပါသည်။ အမ်စတာဒမ်ရှိ ဖရီးတက္ကသိုလ် (Free University of Amsterdam)ကြီးတွင် သူ ခေါ်မဲတစ်ဘာသာ(Dogmatic)ကို သင်ကြားပေးခဲ့စဉ်ကဖြစ်ပါသည်။ မယုံနိုင်စရာ ကောင်းလှသော်လည်း၊ သူက ဤသို့ရေးခဲ့ပါသည်။

“ထို့ကြောင့် သမိုင်းကြောင်းတလျှောက်က သက်သေပြခဲ့သလို၊ ဖြစ်တည်မှုအား အနက်ဖွင့်၍မရနိုင် ဖြစ်ခဲ့လျှင်၊ သိသြလော်ဂျီဗွဲ အိုင်ဒီယာဆိုသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ မည်သို့ ကိုင်တွယ်ကြမည်နည်း? ထိုနေရာတွင် ဘုရားသခင်၏သဘောသဘာဝနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောဆိုကြသည့်အခါ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ကိုယ်ပိုင်နားလည်ခြင်းနှင့် စိတ်ကူးယဉ်တွေးခေါ်ခြင်းမှ ဘယ်တော့မှ မစရဟု ပြောထားကြပါသည်။ ထိုသြဝါဒကို စိတ်ကူးယဉ်တွေးခေါ်ခြင်းမှနေ၍ ချည်းကပ်ဖို့ ကြိုးပမ်းမှုတိုင်းသည် မှားယွင်းသောကျောင်းတော်ဝါဒအတွေးအခေါ်(scholasticism)မှ စတင်ရမည်သာဖြစ်သည်။ (သို့) ထိုဝါဒသို့သာ ကျဆုံးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ခုတည်းသည် မိမိ၏ကိုယ်ပိုင် အတွင်းစိတ်(inner life)နှင့်ဘာသာရေးခံစားမှု(religious impression)တို့သို့ လှည့်ကာ၊ ထိုနေရာမှစတင်လျှင် စိတ်ချရသောအခြေခံကို ရရှိနိုင်ပါမည်။ ‘ဘာသာရေးခံစားချက်’ကို ပြောကြသည့်အခါ၊ ၎င်းသည် ကျေးဇူးတော်ကြောင့် ဖြစ်လာသော အရာမဟုတ်ပါ။ ၎င်းသည် အခြေခံအကျဆုံးအရာဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ နှလုံးသားများ၏နှလုံးသားထဲတွင် ရှိနေသော အခြေခံ ဘာသာရေးခံစားချက်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိမိတို့ကိုယ်ကို သိနားလည်ခြင်းမှဖြစ်ပေါ်လာသော ခံစားချက်တို့နှင့်မဆိုင်ပါ။ ၎င်းသည် လူသားတို့၏ အသွေးသားရိုးတွင်းချင်ဆီထဲ ပါလာပြီးသောအရာဖြစ်ပါသည်။ တစ်ခုတည်းက ထိုသို့သောအရာ မရှိနိုင်ဟု ငြင်းနေပါလျှင်၊ ထိုသူသည် သိသြလော်ဂျီပညာရပ်၏ ကြိုးပမ်းမှုအားလုံးကို စွန့်လွှတ်ရတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ခုတည်းထံတွင် ကျမ်းစာ (၁၀)အုပ်ရှိလျက်၊ ၎င်းကျမ်းစာတို့ကို ဖြစ်နိုင်သမျှသော အနက်ဖွင့်ရှင်းပြမှုမျိုးစုံကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့လျှင်



လည်း၊ ထို့ထက်ပို၍ဖြစ်တည်မှုကြီးနှင့် စိတ်အတွင်းမှဆက်သွယ်နေမှု မရှိခဲ့ပါလျှင်၊ ထို့သူသည် ခြေတလှမ်းမှ ဆက်သွားနိုင်မည် မဟုတ်ပါ။”

ဒေါက်တာခိုင်ပါက ထို့ ဘာသာရေးအတွေ့အကြုံနှင့် ထို့ ဘာသာရေးခံစားမှုတို့မှနေ၍ ကျွန်တော်တို့သည် တပါးတည်းသာ ဖြစ်သော၊ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိသော၊ မိမိ၏ဖြစ်တည်မှုကို မိမိကိုယ်မိမိအပေါ်၌သာ တည်ထားသော၊ ထာဝရဖြစ်တည်မှုကြီး (သို့) ထာဝရအတ္တအား သိခြင်းအသိပညာသို့ တက်လှမ်းနိုင်ကြပါသည်ဟု အခိုင်အမာပြောနေပါသည်။ ခိုင်ပါးက၊ သူ ထို့ဘာသာရေးအသိ (သို့) ဘာသာရေးအတွေ့အကြုံကိုပြောသည့်အခါ သီးခြားလူသားတစ်ဦးတယောက်၏ အသိ၊ အတွေ့အကြုံကို ပြောနေသည်မဟုတ်၊ ကျမ်းစာ၏ပွင့်ပြေချက်ကြောင့် လူသားတစ်ဦးလုံး၌ရှိနေသည့် ယေဘုယျကျသော သိမှုကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်ဟု ကျွန်တော်တို့ကို သတိရစေပါသည်။

ခိုင်ပါး၏အမှား(Kuyper's Error)

ဒေါက်တာခိုင်ပါးသည် ဤနေရာတွင် အန္တရယ်ကြီးစွာ (ဂျာမန်အတွေးအခေါ်ပညာရှင်)ဖန်ချ်၏ အရာအားလုံးသည် ဘုရားဖြစ်သည်ဆိုသောစိတ်ကူးယဉ်ဝါဒ(pantheistic idealism)အတိုင်း တွေးခေါ်သည်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။ ခိုင်ပါး၏အိုင်ဒီယာသည် ကျမ်းစာအရသာမှားသည်မဟုတ်ပါ။ အတွေးအခေါ်ပညာသမိုင်းအရလည်း မှားနေကြောင်းကို တွေ့ရပါသည်။ သဘာဝလူသား (ဆိုလိုသည်မှာ၊ ဘုရားကိုမယုံကြည်သူ၊ ကျမ်းစာကိုမယုံကြည်သူ)တစ်ဦးက မိမိ၏ ဘုရားသခင်နှင့်ထိတွေ့ပါသည်ဆိုသော အတွေ့အကြုံမှနေ၍၊ ဘုရားဆိုသည်မှာ ဤသို့ဖြစ်သည်ဟု အတွေးအမြင်တည်ဆောက်ပို့ ကြိုးစားသောအခါ၊ သူသည် အမြဲတမ်း ဘုရားဆိုသော အရာကို သူ၏လုံးလုံးသားမှ လှိုချင်သော သူ့သဘောကျ ဘုရားအဖြစ်သာ ပြုလုပ်ပါတော့သည်။ မဟုတ်လျှင်လည်း ဘုရားသခင်ကို လုံးလုံး ငြင်းပယ်တတ်ပါသည်။ ခရစ်တော်ကို ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ထဲတွင် စင်ကြယ်သော၊ ပုံမှန်သာမန်အခြေအနေရှိ ယေဘုယျလူသားတို့၏ သိစိတ်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ပေါ်ပြမထားပါ။ ထို့မှဆန်းကျင်စွာ သူသည် အထက်မှလာရောက်သူ၊ ဘုရားသခင်၏သားတော် လူ့ဇာတိခံယူခြင်းအနေဖြင့် ပေါ်ပြပါသည်။ အမှောင်က သူ့ကို သတိပြုခြင်းမရှိသော်လည်း အမှောင်ထဲတွင် အလင်းသည်လင်းနေသည် ဆိုသည့်ပုံစံဖြင့်သာပေါ်ပြပါသည် (ယော ၁:၅)။ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်ထံတွင် ဘုရားနှင့်လူသား ၏ဆက်သွယ်မှုကြား၊ လူသား၏ မိမိကိုယ်ကိုသိစိတ် အမြင်ဆုံးပေါ်ထွက်လာမှုကို တွေ့ရသည်မဟုတ်ပါ။ ထို့မှခြားနားစွာ ဘုရားသခင် ၏ ကျွန်တော်တို့ထံသို့ အမြင်ဆုံးပွင့်ပြေချက်ကို တွေ့နေရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ “ဘုရားသခင်သည် ရှေးအချိန်တွင် အကြိမ်မြောက်များ စွာ၊ နည်းလမ်းမျိုးစုံနှင့် ပခင်တို့ထံသို့ ပရောဖက်များဖြင့် ပြောခဲ့ပါသည်။ ယူဆနောက်ဆုံးသောနေ့ရက်များတွင်မူ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ထံ သူ၏သားတော်ဖြင့် ပြောတော်မူပါသည်။ ထိုသားတော်ကို အရာခပ်သိမ်း၏အမွေခံအဖြစ် ခန့်ထားပါသည်။ သားတော်အား ဖြင့်လည်း ကမ္ဘာတို့ကို ပြုလုပ်တော်မူပါသည်။” (ယောဗြ ၁:၁-၂ ဂျိန်းဘုရင်မူ)

ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်ထံတွင် ကျွန်တော်တို့သည် လူသားသိစိတ်မှ ဘုရားသခင်နှင့်ပတ်သက်သည်များကို ပြောနေခြင်းအား တွေ့ကြရသည်မဟုတ်ပါ။ ထို့မှဆန်းကျင်စွာ ဘုရားသခင်က သူနှင့်ပတ်သက်သည်များကို ကျွန်တော်တို့ထံသို့ လူ့အသွေးအသားကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သော သားတော်အားဖြင့် တိုက်ရိုက်ပြောဆိုနေခြင်းကို တွေ့ကြရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဖိလိပီဖိအသနပညာမှနေ၍ မဟုတ်ပါ။ လူသား၏ဆင်ခြင်ခြင်းမှနေ၍ မဟုတ်ပါ။ လူသားမျိုးနွယ်၏ ဘာသာရေး တွေ့ကြုံခံစားမှုမှနေ၍လည်း မဟုတ်ပါ။ ထို့မှဆန်းကျင်စွာ ပွင့်ပြေချက်မှနေ၍ ဖြစ်ပါသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ဘုရားသခင်က သူနှင့်ပတ်သက်သည်ကို ပြောပြသော သူ့ကိုယ်တိုင်၏ စကားများဖြင့် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နေရာမှနေ၍သာ ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်၏သဘောသဘာဝနှင့် ပတ်သက်သည်များကို ထုတ်ယူပြောပြနိုင်ကြပါသည်။

ဒေးဇင်ဝါဒနှင့်ပဲန်သေးဇင်ဝါဒများအကြောင်း (Deism and Pantheism)

ကျွန်တော်တို့သည် ကျမ်းစာနှင့်တိုင်ပင်၍ ဘုရားသခင်၏ သဘောသဘာဝအကြောင်းများကို ဗျာဓိတိပွင့်ပြေချက်အတိုင်း ပေါ်ထုတ်ရေးသားကြလျှင်၊ ဘုရားသခင်နှုတ်ကပတ်တော်က သူ့ကို ကျွန်တော်တို့ထံ ထူးကဲသလွန်မြင့်မားသူ(transcendent)၊ အချိန်နှင့်စင်္ကြာအတွင်းနေထိုင်သူ(immanent) ဆိုသောနည်းလမ်းနှစ်မျိုးဖြင့် ပေါ်ပြနေကြောင်း တွေ့ကြရပါမည်။ ကားလ်ဘာဂ်က လုံးဝခြားနားသူ(Wholly Other)ဟု အထူးပြုဖော်ပြခဲ့သလိုဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ကျမ်းစာက သူသည် ကျွန်တော်တို့နှင့်အလွန်နီးသောသူ၊ သူသည် ပန်ဆင်းခံများနှင့်တူလွန်းလှသဖြင့် ဘုရားသခင်အကြောင်းပေါ်ပြလျှင် ပန်ဆင်းခံများ၏ဖြစ်တည်မှုမှနေ၍ တူညီသောစကားလုံးများဖြင့် ပေါ်ပြ၍ ရသောသူဟူ၍လည်း ပြောပြနေပါသည်။

နောက်တစ်နည်းနှင့်ပြောရလျှင်၊ ကျမ်းစာပေါ်တွင်အခြေခံသော ဘုရားသခင်၏ သဘောသဘာဝအကြောင်း ပေါ်ပြချက်က ပဲန်သေးဇင်နှင့်ဒေးဇင် ဝါဒနှစ်ခုစလုံးကို မမှန်သည်များဟု ပယ်ထားလိုက်ပါသည်။ ကျမ်းစာက သူ၏ ထူးကဲသလွန်မြင့်မားမှု၊ လုံးဝခြားနားသူဖြစ်မှု၊ သူသည် ကောင်းကင်ဘုံတွင်ရှိ၍၊ ကျွန်တော်တို့သည် မြေကြီးပေါ်တွင်ရှိနေကြသည် ဆိုသောအမှန်တရား၊ သူသည် ဘုရားသခင်ဖြစ်သည် စသည်တို့အပေါ် အထူးပြုဖော်ပြပါသည်။ ထိုအမှန်တရားတို့သည် သူ့နေရာနှင့်သူ၊ သူ့တန်ဖိုးနှင့်သူ ရှိကြပါသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်အကြောင်းအရာများ၏ ထိုပက်သို့သာ အလွန်အကျွံအထူးပြုခဲ့ပါလျှင်၊ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်

တော်တို့နှင့်၎င်း ကမ္ဘာကြီးနှင့်၎င်း လုံးဝသီးခြားဖြစ်သွားပြီဖြစ်သည်။ ထို့အခါ ဗျာဒိတ်ပွင့်ပြချက်(revelation)ဆိုသည်မျိုး ဖြစ်နိုင် တော့မည် မဟုတ်ပါ။ ထို့အခါ သူ့ကို မသိနိုင်သောနေရာသို့ ချောင်ထိုးလိုက်ခြင်းဖြစ်လာပါမည်။ သူ၏ ထူးကဲသောလွန်မြင့်မားသူ၊ အချိန်နှင့်ခက်ဝဠာအတွင်းနေထိုင်သူ၊ သူ၏ ခြားနားသူဖြစ်ခြင်းနှင့် တူညီသူဖြစ်ခြင်း အမှန်တရားနှစ်ခုလုံးကို ကျမ်းစာက ကျွန် တော်တို့ထံ ပွင့်ပြနေပါသည်။ ဘုရားသခင်အကြောင်း ပေါ်ပြသည့်အခါ ထိုနှစ်မျိုးလုံးကို အထူးပြုရပါမည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်ကြသည့် အခါ ဒေးဇင်နှင့်ပဲခင်းဒေးဇင် ဝါဒနှစ်ခုလုံးကို စရစ်ယာန်အတွေးအခေါ်မှ ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီးဖြစ်သွားပါမည်။

ဒေးဇင်ဝါဒသည် ပြင်သစ်စွယ်စုံကျမ်းရေးသားသူများမှ စတင်သော အတွေးအခေါ်တမျိုးဖြစ်ပါသည်။ ၁၈ ရာစု အင်္ဂလိပ် အတွေးခေါ်ရှင်များကလည်း တွေးခေါ်ကြကား၊ သူတို့က ဘုရားသခင်၏ ထူးကဲသောလွန်မြင့်မားမှုကို အထူးပြုတွေးခေါ်ကြပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် စင်္ကြံဝဠာကမ္ဘာကြီး၏ အထက်တွင်ရှိသည်။ သူသည် စင်္ကြံဝဠာကမ္ဘာကြီးကို ဖန်ဆင်းခဲ့သော်လည်း ဆက်၍ဂရု မစိုက်တော့ပါ။ ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာလောကကြီး၏အခြေခံအကြောင်းတရားကိုသာ ဖန်ဆင်းသည်မဟုတ်၊ ၎င်း၏ဥပဒေသများ ကိုလည်း ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယူဆခါ ကမ္ဘာလောကကြီးသည် မိမိ၏ဥပဒေသများအားဖြင့် လှုပ်ရှားလည်ပတ်နေပါ သည်။ နာရီပြုလုပ်သူက နာရီတလုံး ပြုလုပ်သည်နှင့်တူပါမည်။ နာရီပြုလုပ်ပြီး သံပတ်ကိုပေးလိုက်သည်(ထို့စေတိက အော်တိုမက် တစ်နာရီနှင့် ခါတ်ခဲနာရီတို့ မပေါ်သေးပါ - ဘာသာပြန်သူ)။ ထို့အခါ နာရီသည် သူ့ဘာသာ သွားနေပါသည်။ ထိုသို့ပင် ဘုရားသ ခင်သည် ကမ္ဘာလောကကြီးကို ဖန်ဆင်းခဲ့ပါသည်။ ပုံစံကိုချမှတ်၏။ ထိုသို့ဖြင့် ၎င်းသည် သူ့ဘာသာသူ လွတ်လပ်စွာ လည်ပတ်မည် ဖြစ်၏။ ထိုသို့ဖြင့် ဘုရားသခင်သည် သူ့ဖက်မှ ဘာမှထင်မစွက်ဖက်တော့ဘဲ ကမ္ဘာလောကကြီးကို လည်ပတ်စေပါသည်။

ပဲခင်းဒေးဇင်ဝါဒသည် ၎င်းနှင့်ဆန့်ကျင်ပက်အမြင်ဖြစ်သည်။ ပဲခင်းဒေးဇင်ဝါဒအရ ဘုရားသခင်သည် လုံးဝ ထူးကဲသောလွန် မြင့်မားသူ မဟုတ်ပါ။ သူသည် ကမ္ဘာလောကကြီးထဲတွင်သာ ရှိပါသည်။ ပို၍မှန်စွာပြောရလျှင် ဘုရားသခင်နှင့်ကမ္ဘာလောကကြီး သည် တထပ်တည်းဖြစ်ပါသည်။ အရာအားလုံးသည် ဘုရားဖြစ်သည်။ ဘုရားသည် အရာအားလုံးဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ကမ္ဘာလော ကကြီးအထက်တွင် အလွန်တွင် ဘုရားမရှိပါ။

အချိန်နှင့်ခက်ဝဠာအတွင်းနေထိုင်သူ(God's Immanence)

ကျမ်းစာက ဘုရားသခင်၏ အချိန်နှင့်ခက်ဝဠာအတွင်းနေထိုင်သူဖြစ်ခြင်းနှင့် အားလုံးထက် ထူးကဲသောလွန်မြင့်မားသူဖြစ် ခြင်း နှစ်ခုလုံးကို ထိန်းသိမ်းလျက်၊ သူသည် ကျွန်တော်တို့နှင့် အလွန်နီးသူ၊ ကျွန်တော်တို့နှင့်အလွန်တူသူ၊ ဖန်ဆင်းခံများနှင့်လည်း အလွန်တူသူ၊ ထိုသို့ဖြင့် သူသည် မိမိကိုယ်ကို လူသား၏ဖြစ်တည်မှုမှစကားလုံးများ၊ ဖန်ဆင်းခံတို့ကိုပေါ်ပြသောစကားလုံးများ စ သည်တို့ဖြင့် ပေါ်ပြ၍ရသောသူဖြစ်သည်ဟု ပြောပြနေပါသည်။ စင်္ကြံဝဠာကမ္ဘာလောကကြီးနှင့် ၎င်းအထဲရှိအရာစပ်သိမ်းကို ဖန် ဆင်းသူသည် လူတို့၏လက်များဖြင့်တည်ဆောက်သော ဘုရားကျောင်းမိမိများတွင် မနေထိုင်သော်လည်း (တမန် ၁၇:၂၄) “ဘု ရားသခင်သည် ငမ္ပတိုတဖုဒ္ဒဘယု သူ့စသော ဝေးဝေးတာဝန်မှသွားတော့။ ငမ္ပတိုသည် ဘုရားသခင်အား ဝေးဝေးအသက်ရှင်ကာ၊ လဂုပုဂ္ဂိုလ်က၊ ဝေဇ္ဇိကု ဂျာမီက၏။”(တမန် ၁၇:၂၄-၂၆) ဖန်ဆင်းခံတို့၏ ဖြစ်တည်မှုတိုင်းနှင့် လှုပ်ရှားပြုမှုတိုင်း၏ အထဲတွင်၊ နောက်ကွယ်တွင် ဘုရားသခင် ရှိနေပါသည်။

“ထာဝရဘုရား၏အသံတော်သည် သမုဒရာပေမသာဂျိမ်တော်မူ၏။ ဘုန်းဘုန်းတော်မူသော ဘုရားသခင်သည် မိယူးခိတ် နှင်းတော်မူ၏။ ထာဝရဘု ရားသည် မီးစုဖာ ဝေသာရေပမသာဂျိမ်တော်မူ၏။ ထာဝရဘုရား၏အသံတော်သည် အာရ်ဇေဇ်ကိုခိုင်း တော်မူ၏။ အကယုဇုထ ထာဝရဘုရားသည် ဝေလဗဗုဒ္ဓရေတော်ကိုခိုင်းတော်မူ၏။ တော်ကိုစုဖာသုဗုဒ္ဓသို့၊ ဝေလဗဗုဒ္ဓတော်စသော စင်္ကြံဝဠာကို ဂုဏ်သင်္ဃာသို့၊ ခုနစ်စေတီတော်မူ၏။- ထာ ဝရဘုရား၏အသံတော်သည် မီးလှုပ်ကိရိယာတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရား၏အ သံတော်သည် တော်ကိုခိုင်းတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည် ကာဒေဒါရ တော်ကို ဝေခါကိရိယာတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရား၏ အ သံတော်သည် သမုဒရာပေမသာဂျိမ်တော်မူ၏။ တော်တော်တို့ကိုလည်း ပုယုဂျိဆင်း တော်မူ၏။ ဗိမာန်တော်၌ ခပ် မှားသော သူတို့သည် ဘုန်းတော်တော်ဝင်ပီကေစ။ ထာဝရဘုရားသည် မိယူးခိတ်ကမ္ဘာ၌ ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူ၏။ အ ကယုဇုထ ထာဝရဘုရားသည် အစွဲမရှိ ဂျိဆင်ဂျိဆင်ရာစသော ထိုတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည် မိမိလူစုကိုခိုင်းစေတော်မူမည်။ ထာဝရဘုရား သည် မိမိလူစုအား ဂျိဆင်ခင်း တော်မူ၏။” (ဆာလံ ၂၃:၃၂-၃၃) “ထာဝရဘုရားသည် တပမ္ပအမိဇ်သား တို့၏ တပုဇုခင်းကိုပယ်တော်မူ၏။ လူစုတို့၏ ဂုဏ်စုဇုခင်းကိုလည်းဖိတ်တော်မူ၏။ ထာဝရဘုရား၏ဝဠာနှင်းတော်မူခင်းသ ည ကာလအနုစသောခင်းခိုင်၍၊ စိတ်လှည့်ခင်းတော်မူ၏။ အကယုဇုထသည် သားစုခင်းဆက်ဆံတိုင်အောင်ပီကေစ။ လိမ္မာမည်။ ထာဝရဘုရားသည် အိကုဇုမိဇ်၏ဘုရားဖိုစု၍၊ အိကုဇုမိဇ် မိမိအစုဖုဒ္ဓါတော်မူ၏။ ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူ၏။ ထိုအခင်းစသော ထိုလူစုသ ပျက်လာပါသည်။ ထာဝရဘုရားသည် တော်မူခင်းကင်းကင်းကိုလည်းဂျိဆင်၊ လူသားအပမ္ပတော်မူ၏။ ကိန်းဝပ်တော်မူရာအရ ပီကညွဲကိုဂျိဆင်၊ ဝေမကိရိယာပေမသာဝေဒေသာသတဝေပမ္ပတော်မူ၏။ သူတို့၏ စိတ်လှည့်ခင်းကိုလည်း ဖိတ်တော်မူ၏။ သူတို့၏ စိတ်လှည့်ခင်းကို ဖိတ်တော်မူ၏။ သူတို့သည် သမုဒရာပေမသာ အကိရိယာတို့ကိုလည်း ဆင်ခင်းတော်မူ၏။ ဂျိဆင်ဂျိဆင်သည်၊ မီးစုဖာဝေသာ အလုံးအ ရင်းအားဖင်း ခို မှားသာမရှိ။ သူရည်ညွှန်း ခုနစ်နှစ်ကိန်းဝေသာအားဖင်း ကယုဇုထခင်းသို့မေ့ရကိ။ ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူခင်းအမဂ္ဂကို မတတ် မှီငဲ့။ ဂုဏ်စုဖာဝေသာခုနစ်နှစ်ကိန်းဝေသာ မကယုဇုထခင်း၊ ထာဝရဘုရားကိုကာကွယ်ပေးသောသူတို့စသော ကျိဏာတော်ကိုခို လှုံ့ဝေသာသူတို့သည်၊ ဝေသောစသော ကင်းလှည့်တော်မူခင်း၊ အစုခင်းပမ္ပသညာလှ အသက်ဂျိဆင်တော်မူခင်း၊ သူတို့ကိုက ညွဲကိုဂျိဆင်တော်မူ၏။” (ဆာလံ ၃၃:၁၀-၁၂)။

“ဝေမကိရိယာအရရှိသည့် လကုတော်မူခင်းရမီက၏။ တော်ပီပျိုးကိုလည်း ပိုတော်မူ၏။ ပလ္လိလည်း ဖန္တင်း၍ပိုတော် မူ၏။ ကုန်းကိုလည်း လကုတော်မူခင်းပုံပုံတော်မူ၏။” (ဆာလံ ၃၅:၄-၅)။ “လပုဇုတော်မူသည့် ဝေလကမ္ပတိုလင်းဝေ စ၏။ ဝေမကိရိယာမုဒ်၍ တူညီပူ န၏။ ထာဝရဘုရားဝေရမာ၊ ဝေမကိရိယာတော်မူခင်းကို အစိုးရတော်မူသောအရသင့်၏ဝေရမာတော်မူ တော်မူသည် ဘောယာင်းကဲ့သို့အရညွဲဖစုက၏။” (ဆာလံ ၃၅:၄-၅)။ “အဝေဒေဒါရခင်းသကဲ့သို့၊ အလင်းစသောတော်မူခင်းကို ဂျိဆင် တော်မူထေသာ၊ မိယူးခိတ်ကင်းကိုဂျိဆင်ကင်းကိုလည်း ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူထေသာ၊ ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူရာအထက်ကင်း၊ အစုခင်းရည်တည့်တော်မူထေ သာ၊ မိယူးခိတ်ကင်းကိုဖိတ်တော်မူခင်းကိုလည်း ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူထေသာ၊ ထာဝရဘု ရားသည် ခိုင်းခင်းထဲသို့ စုမုဒ်ရကိလစုတော် တော်မူ၍၊ ဝေရည်ညွှန်းတော်မူခင်းကိုလည်း ဝေမကိရိယာပေမသာဝေဒေသာကိုပေး၏။ ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူခင်းကိုလည်း အင တော်မူရက၏။ အထက်ကင်းတော်မူခင်းကို ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူ၏။ စိတ်ပုံပုံတော်မူခင်းအကိရိယာတော်မူခင်း၊ ဝေမကိရိယာပေ မုဒ်ခင်းရမီက၏။ တိရိစ္ဆာန်နှစ်နှစ်ကိန်းဝေသာ ဝေလဗုဒ္ဓတော်မူခင်း၊ ဝေမကိရိယာပေမသာဝေဒေသာတော်မူခင်း



မူသည် နီးကပ်လွန်းသဖြင့်၊ ဘုရားသခင်အတွက် လူ့ဇာတိကို ခံယူနိုင်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အနန္တ(အကန့်သတ်မဲ့အသင်္ချေ)ဖြစ်သူက အကန့်အသတ်ရှိခြင်းထံ မိမိကိုယ် ကိုညီညွတ်စေပို့၊ ထာဝရ(အချိန်ကမမိန်းချုပ်နိုင်သောအဖြစ်)ဖြစ်သူက အချိန်သို့ မိမိကိုယ်ကို မဟာမိတ်ဖွဲ့နိုင်ရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ “ဓဂုတ္တပတုတောဝုဿညဉ္ဇး လူဇာတိအဖဏ္ဍိခံယူ၍၊ ဝေကီးဇေးတောဝုဿညဉ္ဇး၊ သဝါတောဝုဿညဉ္ဇး၊ ဝုဿညဉ္ဇာပုဏ္ဏိကု ငမ္မတိ တဗုဒ္ဓ တညုဝေနေတာဝုဿညဉ္ဇာပုဏ္ဏိ၊ ခမညဉ္ဇးတောဝုဿညဉ္ဇာပုဏ္ဏိ၊ တပမ္ပတညဉ္ဇးဝေသာသားတောဝုဿညဉ္ဇာပုဏ္ဏိ၊ သူ၏ဘုန်းဝေတာဝုကို ငမ္မတိ သညဉ္ဇာပုဏ္ဏိ။ (ယော ဝေဒ ၁၄)။

ကျမ်းစာ၏ ဘုရားသခင်ကို လူသား၏ စိတ်လှုပ်ရှားခံစားချက်များ၊ ဖန်ဆင်းခံတို့၏ကောင်းမြတ်ခြင်းများ၊ လူသား၏အင်္ဂါများ စသည်တို့ဖြင့် နှိုင်းနှိုင်းချက်ပေါ်ပြချက်များအား အရှိကိုအရှိအတိုင်းဖြင့် နားလည်ဖို့မရည်ရွယ်ပါ။ ထို့သို့အတိအကျဖြစ်သည်ဆိုသောခံစားမှု ကျန်နေရန်လည်း မဖြစ်စေပါ။ ထိုသို့သာဖြစ်သည်ဆိုလျှင် ဘုရားသခင်သည် ဖန်ဆင်းခံတို့အဆင့်သို့ ကျသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သူနှင့်ကမ္ဘာလောကကြီးအကြား ခြားနားနေမှုကို ချေပျက်လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အသင်းတော်သည် ထိုလူသားနှင့်ဆက်စပ်သော ပေါ်ပြချက်များကို၊ ပုံဆောင်ချက်များဟု အမြဲတမ်း မှန်ကန်စွာ ယူဆခဲ့ကြပါသည်။ အဲဒီသရုပ်ပုံမေပီးဒင်ဟု နားလည်ကြပါသည်။

ဘုရားသခင်သည် အနန္တပြည့်စုံခြင်းနှင့်ပြည့်စုံသူ ဝိညာဉ်ဖြစ်ပါသည်။ ဖန်ဆင်းခံတို့ထံတွင် ရှိသောအရာများသည် ဘုရားသခင်ထံတွင် အနန္တအကန့်သတ်မဲ့ တည်ရှိနေပါသည်။ ထို့ကြောင့် “အဲဒီသရုပ်ပုံမေပီးဒင်”ဆိုသည်မှာ အခြေခံမဲ့ စကားအဖြစ်ပြောသော ပုံဆောင်ချက် ဝင်္ကံတို့အလင်္ကာများ မဟုတ်ကြပါ။ ၎င်းတို့ကိုကြည့်၍ ဖန်ဆင်းခံသည် ဘုရားသခင်အတွက် ပုံစံများဖြစ် သည် (သို့) သူ့အား ကျွန်တော်တို့က သိနိုင်ရန် ပုံစံများဟု နားမလည်ရပါ။ ထိုမှဆန်းကျင်စွာ၊ ၎င်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်က အရာခပ်သိမ်းကို ဖန်ဆင်းကာ၊ ဆက်လက်တည်တန်နေစေသည် ဟူသောအမှန်တရားပေါ်၌ အခြေခံထားလျက် နားလည်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့သို့ ဘုရားသခင်က ပြုတော်မူသဖြင့် ၎င်း(ပုံဆောင်ချက်)တို့သည်၊ မိမိတို့၏ဖြစ်တည်မှုတွင် တည်ရှိလာကြ ပို့အနန္တတန်ခိုးရှိသော အလို့တော်အားဖြင့် ခေါ်ထုတ်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ သဘောသဘာဝနှင့် ဘုန်းကျက်သရေရှိလှ သော ကောင်းမြတ်တော်မူခြင်းများ၏ ပုံရိပ်များဖြစ်ကြပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာလောကကြီးထဲတွင် ရှိနေတော်မူသည်။ သူ သည် ကျွန်တော်တို့နှင့် အလွန်နီးကပ်စွာ ရှိသည်။ သူ့အထဲတွင် ကျွန်တော်တို့သည် အသက်ရှင်နေကြပါသည်။ လှုပ်ရှားသွားလာနေ ကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏ ဖြစ်တည်မှုကို ရရှိကြပါသည်။ ဘုရားသခင်နှင့် ဖန်ဆင်းခြင်းတစ်ခုလုံး၏ ကြားတွင် ဆက်သွယ်မှုနှင့် ဆင်တူ မှုတို့သည် ရှိနေကြပါသည်။

(Reformed Dogmatic Vol. 1, by Herman Hoeksema (1885-1965) စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

xx

ကျမ်းစာဘာသာပြန်ကဏ္ဍ

သုတ္တံ ၂၈-၂၈ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)

- ၁ - ယုတ်မာသောသူတို့သည် မည်သူကမူ မလိုက်ဘဲ ပြေးကြသည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်သူတို့မှာမူ ခြေထောက်သို့ ရဲရင့်ကြသည်။
- ၂ - တိုင်းပြည်၏ အပြစ်လွန်ကျူးခြင်းများကြောင့် နိုင်ငံတွင် ရှင်ဘုရင် အများကြီးရှိလာသည်။ သို့သော် အသိပညာနှင့်နားလည်ခြင်း ရှိသူ တဦးအားဖြင့် နိုင်ငံတော်သည် ကြာရှည်စွာတည်တန်မည်ဖြစ်သည်။
- ၃ - ဆင်းရဲသားတို့ကို ဖိနှိပ်သူ ဆင်းရဲသားသည် စားစရာကိုချန်မထားဘဲ အကြွင်းမဲ့ပျက်ဆီးသောမိုးနှင့် တူပါသည်။
- ၄ - ပညတ်တို့ကို စွန့်ပစ်သူတို့က ယုတ်မာသူတို့ကို ချီးမွမ်းကြပါသည်။ သို့သော် ပညတ်ဥပဒေသတို့ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သူတို့က သူတို့နှင့် ပဋိပက္ခ ဖြစ်ကြပါသည်။
- ၅ - ဆိုးညစ်သူများက တရားစီရင်ခြင်းကို နားမလည်ကြ။ သို့သော် ဘုရားသခင်ကို ရှာဖွေသူတို့က အရာအားလုံးကို နားလည်ကြပါသည်။
- ၆ - မိမိ၏ဖြောင့်မတ်ခြင်းထဲတွင် ရှောက်လှမ်းနေသူ ဆင်းရဲသားသည်၊ မိမိလမ်းတို့၌လွဲမှားလျက် ချမ်းသာနေသူထက် ပို၍ကောင်းပါသည်။
- ၇ - ပညတ်တော်ကို စောင့်ရှောက်သူတိုင်းသည် ပညာရှိသောသားဖြစ်သည်။ သို့သော် အသောက်အစားအပျော်အပါးကြူးသူတို့နှင့် ပေါင်းပေါ်သူသည် မိမိပခင်ကို အရှက်ရစေသူဖြစ်သည်။
- ၈ - ငွေတိုးချခြင်းနှင့် မတရားသောနည်းလမ်းတို့ဖြင့် မိမိပိုင်ဆိုင်ခြင်းများ တိုးပွားဖို့ လှုပ်သောသူသည်၊ ၎င်းတို့ကို ဆင်းရဲသူတို့ အား သနားသူအတွက် စုဆောင်းနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။
- ၉ - ပညတ်အကြောင်း ကြားနာခြင်းမှ မိမိနားကို လွဲပစ်လိုက်သူသည်၊ သူ၏ဆုတောင်းခြင်းပင် စက်ဆုပ်ရွံရှာဖွယ် ဖြစ်လိမ့်မည်။
- ၁၀ - ဖြောင့်မတ်သူကို ဆိုးညစ်သောလမ်းထဲသို့ လမ်းမှားစေရန် ပြုလုပ်သူသည်၊ သူ့ကိုယ်တိုင်ပင် သူတို့သောတွင်းထဲသို့ ကျလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဖြောင့်မတ်သူမှာ ကောင်းသောအရာများကို ပိုင်ဆိုင်ရလိမ့်မည်။
- ၁၁ - ချမ်းသာသောသူသည် မိမိ၏ဘဝင်မြင့်ခြင်းထဲတွင် မိမိကိုယ်ကို ပညာရှိဟု တင်နေပါသည်။ သို့သော် နားလည်ခြင်းရှိသူ ဆင်းရဲသားက သူ့ကို စစ်ဆေးလိမ့်မည်။

- ၁၂ - ဖြောင့်မတ်သူတို့ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်ကြသောအခါ၊ ကြီးသောဂုဏ်ကျက်သရေ ရှိပါသည်။ သို့သော် ဆိုးညစ်သူတို့ အမြင့် သို့ရောက်သော် လူတို့သည် ပုန်းနေကြပါသည်။
- ၁၃ - မိမိ၏အပြစ်ကို ပုံးအုပ်သူသည် မကြီးပွားတတ်ပါ။ သို့သော် ၎င်းတို့ကို ဝန်ချတောင်းပန်ခြင်းနှင့် စွန့်ပစ်ခြင်းတို့အား ပြုသူတိုင်း ဂရုဏာကို ရရှိကြလိမ့်မည်။
- ၁၄ - အမြဲတမ်း ကြောက်ရွံ့ရွံ့သေသူသည် ပျော်ရွှင်သည်။ သို့သော် မိမိ၏နှလုံးသားကို မာကျောစေသူသည် အန္တရာယ်ဖြစ်ခြင်းသို့ ကျလိမ့်မည်။
- ၁၅ - ဟိန်းဟောက်နေသော ခြင်္သေ့ကဲ့သို့၊ ခေါသထွက်နေသော ဝက်ဝံကဲ့သို့၊ ဆိုးညစ်သောအုပ်ချုပ်သူသည် ဆင်းရဲသောပြည်သူတို့ အပေါ် ပြုမူပါသည်။
- ၁၆ - အသိပညာလို့အပ်နေသော ဘုရင်သည် ကြီးသောဖိနှိပ်သူလည်းဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် လောဘကြီးခြင်းကို မှန်းသူသည် အ သက်ရှည်မည်ဖြစ်သည်။
- ၁၇ - တစ်စုံတစ်ဦး၏အသက်ကို အကြမ်းပက် သတ်ဖြတ်သူသည် မြေတွင်းသို့ ထွက်ပြေးရလိမ့်မည်။ မည်သူကမျှ သူ့ကို ကူညီမည် မဟုတ်။
- ၁၈ - ဖြောင့်မန်စွာလျှောက်လှမ်းသူသည် ကယ်တင်ခြင်းခံရလိမ့်မည်။ သို့သော် သူ၏လမ်းမှားတွင် လမ်းလွဲသူသည် ချက်ခြင်းလဲကျ လိမ့်မည်။
- ၁၉ - မိမိလယ်ကို ထွန်ယက်သူသည် များပြားလှသောပေါင်မုန်(အစာ)ကို ရလိမ့်မည်။ သို့သော် အလကားလူများနောက် လိုက်နေ သူသည် လုံ့လောက်သောဆင်းရဲခြင်းကို ရလိမ့်မည်။
- ၂၀ - သစ္စာရှိသူသည် ကောင်းချီးမင်္ဂလာများနှင့် ပေါလှိုင်နေလိမ့်မည်။ သို့သော် ချမ်းသာဖို့ အလျင်စလို လှုပ်ကိုင်သူသည် အပြစ်မဲ့ သူမဖြစ်တတ်။
- ၂၁ - မျက်နှာလှိုက်ခြင်းသည် မကောင်းပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ပေါင်မုန်တဖဲ့အတွက် လူသည် အပြစ်ကျူးလွန်တတ်၍ ဖြစ် သည်။
- ၂၂ - အလျင်စလို ချမ်းသာချင်သူသည် ဆိုးညစ်သောမျက်လုံး ရှိသူဖြစ်သည်။ သူ့ထံ ဆင်းရဲခြင်း ရောက်လာလိမ့်မည်ဆိုသည်ကို မစဉ်းစားတတ်ပါ။
- ၂၃ - လူတစ်ဦးကို ဆုံးမပဲ့ပြင်သူသည် နောက်ပိုင်းတွင်၊ လျှာဖြင့် မြှောက်ပင့်သူထက်၊ ပို၍သဘောကျခြင်းကို ခံရပါမည်။
- ၂၄ - မိမိ ပခင် (သို့) မိခင်ကို ခါးပြတိုက်လျှက်၊ ထို့သို့ပြုခြင်းသည် အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းမဟုတ်ဟု ပြောသူသည်၊ ပျက်ဆီးသူ၏ အ ပေါင်းပေါ်ဖြစ်သည်။
- ၂၅ - မာနကြီးသောနှလုံးသားရှိသူက ရန်ဖြစ်ခြင်းကို လှုံ့ဆော်သည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်ကို အားကိုးသောသူသည် ဝမ်းရလိမ့် မည်။
- ၂၆ - မိမိ၏နှလုံးသားကို အားကိုးသူသည် လူမို့က်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ပညာရှိစွာလျှောက်လှမ်းသူသည်၊ ကယ်လွှတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့် မည်။
- ၂၇ - ဆင်းရဲသူကို ပေးကမ်းသူသည် လိုအပ်ခြင်းမရှိရ၊ သို့သော် မိမိမျက်လုံးတို့ကို ပုံးကွယ်သူသည် မြောက်များလှသော ကျိန်ခြင်း များကို ရရှိလိမ့်မည်။
- ၂၈ - ယုတ်မာသူတို့ အမြင့်သို့ရောက်ကြသောအခါ၊ လူတို့သည် မိမိတို့ကိုယ်ကို ပုန်းနေကြပါသည်။ သို့သော် ၎င်းတို့ ပျက်စီးကြ သောအခါ၊ ဖြောင့်မတ်ခြင်းသည် ပို၍တိုးပွားလာပါသည်။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

- ၂သက် ၃:၁-၁၈ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)
- ၁ - နောက်ဆုံးအနေနှင့်၊ ညီအကိုတို့၊ ငါတို့အတွက် ဆူတောင်းပေးကြပါ။ ထိုသို့ဖြင့် သခင်ဘုရား၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည် သင်တို့ ထံ၌ဖြစ်ခဲ့သလို၊ လွတ်လပ်သောလမ်းကြောင်း ရရှိနိုင်ပါမည်။ ချီးမြှောက်ခြင်း ခံရနိုင်ပါမည်။-
- ၂ - ထိုသို့ဖြင့် ငါတို့သည်လည်း ကျိုးသင့်ကြောင်းသင့်မတွေးခေါ်တတ်သော ဆိုးညစ်သူများလက်မှ ကယ်လွှတ်ခံကြရမည်ဖြစ်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် လူတိုင်း၌ ယုံကြည်ခြင်းရှိသည်မဟုတ်ပါ။
- ၃ - သို့သော် သခင်ဘုရားသည် သစ္စာရှိပါသည်။ သူက သင်တို့ကို နှိပ်မာစေပါမည်။ သင်တို့ကို ဆိုးညစ်ခြင်းမှ စောင့်ရှောက်မည် ဖြစ်သည်။
- ၄ - သင်တို့သည် ငါတို့မိန့်မှာထားသောအရာများကို လှုပ်နေကြသလို၊ လှုပ်ကြလိမ့်ဦးမည်ဟု၊ သင်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ သခင်ဘုရား ထံ၌ ငါတို့ ယုံကြည်စိတ်ချမှု ရှိကြပါသည်။
- ၅ - ထို့အပြင် သခင်ဘုရားက သင်တို့နှလုံးသားများကို ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်းသို့ လမ်းညွှန်ပါမည်။ ခရစ်တော်အတွက် သည်းခံ စောင့်ဆိုင်းနေခြင်းသို့ လမ်းညွှန်မည်ဖြစ်သည်။
- ၆ - ယူတင် ညီအကိုတို့၊ သင်တို့ကို ငါတို့သည် ငါတို့၏သခင် ယေရှုခရစ်၏အမည်နှင့် အမိန့်ပေးပါသည်။ စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ လျှောက် လှမ်းသော၊ ငါတို့ထံမှ ရရှိသော ဓလေ့ထုံးစံအတိုင်း မလျှောက်လှမ်းကြသော ညီအကိုတိုင်းထံမှ မိမိတို့ကိုယ်ကို ရှုပ်သိမ်းကြပါ။

- ၇ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့သည် ငါတို့နောက်သို့ မည်သို့လိုက်ကြရမည်ကို သင်တို့ကိုယ်တိုင် သိကြပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့သည် သင်တို့အကြားတွင် စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ လှုပ်ရှားအသက်ရှင်ခြင်း မပြုခဲ့ကြပါ။
- ၈ - ငါတို့သည် မည်သူ၏ပေါင်မုန့်(အစာ)ကိုမျှ အချည်းနှီးမဲ့ မစားကြပါ။ သို့သော် နေ့နှင့်ည ပင်ပန်းကြီးစွာ၊ ခက်ခဲစွာ အလုပ်လုပ်ခဲ့ကြပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် သင်တို့ထဲမှ မည်သူကမျှ ငါတို့ကို စွဲချက်မတင်နိုင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။-
- ၉ - ငါတို့တွင် အာဏာမရှိ၍ မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ငါတို့ကိုယ်တို့ သင်တို့၏နမူနာဖြစ်လာကာ၊ ငါတို့ကဲ့သို့ အသက်ရှင်နိုင်ကြဖို့ ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၀ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့နှင့်အတူ ငါတို့ ရှိခဲ့ကြစဉ်၊ ဤသို့ အမိန့်ပေးခဲ့ကြပါသည်။ အကယ်၍ တစ်စုံတစ်ခုသည် အလုပ်မလုပ်ချင်လျှင်၊ ထိုသူသည် အစာကိုလည်း မစားရ။
- ၁၁ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့ထဲမှ အချို့တို့သည် စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ လျှောက်လှမ်းကြသည်ဟု ငါတို့ ကြားရသည်။ လုံးဝအလုပ်မလုပ်ကြဘဲ၊ သူများကိုစွဲထဲ စပ်စပ်စွာ ပါဝင်ကြသူများဖြစ်နေကြသည်။
- ၁၂ - ထိုသို့သောသူများကို ငါတို့သည် ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်အားဖြင့် အမိန့်ပေးလျက် တိုက်တွန်းကြပါသည်။ တိတ်တိတ်ဆိတ်ဆိတ် မိမိတို့အလုပ်ကို လုပ်ကြပါ။ ထို့နောက် မိမိတို့ကိုယ်တိုင်ပိုင်ပိုင်ပေါင်မုန့်(အစာ)ကို စားကြပါ။
- ၁၃ - သို့သော်၊ ညီအကိုမောင်နှမတို့၊ ကောင်းမန်စွာလုပ်ကိုင်ကြခြင်းကို မည်သည့်အခါတွင်မျှ စိတ်မပျက်ကြနှင့်။
- ၁၄ - အကယ်၍ တစ်စုံတစ်ခုက ဤစာစောင်၌ပါသော ငါတို့၏စကားလုံးများကို မနာခံလျှင်၊ ထိုသူကို မှတ်ပါ။ ထို့နောက် ထိုသူနှင့် အပေါင်းအသင်းမလုပ်နှင့်။ ထိုသို့ဖြင့် သူသည် အရှက်ရလိမ့်မည်။
- ၁၅ - သို့သော် သူ့ကို ရန်သူကဲ့သို့ မမှတ်နှင့်။ ညီအကိုကဲ့သို့ ဆုံးမပါ။
- ၁၆ - ယူတို့တွင် ငြိမ်းချမ်းခြင်း၏အရှင် ကိုယ်တိုင်က သင်တို့ကို နည်းလမ်းအလုံးစုံဖြင့် ငြိမ်းချမ်းခြင်းကို အမြဲ ပေးတော်မူပါစေ။ သခင်ဘုရားသည် သင်တို့အားလုံးနှင့်အတူ အမြဲရှိပါစေ။
- ၁၇ - ငါ ပေါလု၏နှုတ်ခွန်းဆက်ခြင်းကို ငါ့လက်ဖြင့် ရေးထားပါသည်။ ၎င်းသည် ငါ၏ စာတိုင်း၏ အထိမ်းအမှတ်သင်္ကေတ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ ငါရေးလေ့ရှိပါသည်။
- ၁၈ - ငါတို့သခင် ယေရှုခရစ်၏ကျေးဇူးတော်သည် သင်တို့အားလုံးနှင့်အတူ ရှိပါစေသတည်း။ အာမင်။

+++++

သခင်ဘုရား၏နေ့ (၂၆)

၆၉။ လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်ဖြူခဲ့သည့် သခင်ခရစ်တော်၏တရားမယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည် သင့်အတွက် တကယ်ပင်အကျိုးရှိကြောင်း သန့်ရှင်းသောဗဟိုဇံမင်္ဂလာက သင့်အားမည်သို့ဆုံးမသွန်သင်ပါသနည်း၊ သေချာစေပါသနည်း?

ဤသို့ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင်ပက်နာနှင့်ဆိုင်သောဆေးကြောခြင်းကို သခင်ခရစ်တော်က ဤကတိတော်ကိုထပ်ပေါင်းထည့်၍ ခန့်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့၏ခန္ဓာကို ရေဖြင့်ဆေးကြောသည့်အခါ ခန္ဓာကိုယ်၏အညစ်အကြေးများ ပုံမှန်အားဖြင့် သန့်စင်သွားသကဲ့သို့၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် အညစ်အကြေးများအားလုံးဖြစ်သည့် အပြစ်များအားလုံးမှနေ၍ သခင်ခရစ်တော်၏ အသွေးတော်နှင့် ဝိညာဉ်တော်၏ ဆေးကြောခြင်းကို အမှန်ပင်ခံရသည်။

(မသံ ၂၈:၁၉၊ တမန် ၂:၃၈၊ မာကူ ၁၆:၁၆၊ မသံ ၃:၁၀၊ ရောမ ၆:၅၊ မာကူ ၁:၄၊ လူ ၃:၃)

၇၀။ သခင်ခရစ်တော်၏ အသွေးတော်နှင့်ဝိညာဉ်တော်ဖြင့် ဆေးကြောပေးခြင်းခံရသည်ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း?

လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် သွန်းလောင်းခဲ့သော သခင်ခရစ်တော်၏ အသွေးတော်ကြောင့် အပြစ်များမှခွင့်လွှတ်ခံရခြင်းကို ဘုရားသခင်ထံမှ အဖိုးအခမလှိုဘဲရရှိခြင်း။ ထို့အပြင် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ အသစ်ပြုပြင်ခံရခြင်း၊ သခင်ခရစ်တော်၏ အင်္ဂါများဖြစ်လာရန် သန့်ရှင်းစေခြင်း၊ ထိုသို့ဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် အပြစ်တရား၌ ပို၍ပို၍ သေဆုံးပြီး၊ သန့်ရှင်းသောအသက်တာနှင့် အပြစ်တင်ခွင့်ကင်းလွတ်သော အသက်တာသို့ ဦးဆောင်မှုခံရခြင်း စသည်တို့ဖြစ်ပါသည်။

(ဟောပြော ၁၂:၂၄၊ ၁ပေ ၁:၂၊ ယော ၁:၃၃၊ ရောမ ၆:၄၊ ကော ၂:၁၀)

၇၁။ ဗဟိုဇံရေနှင့် ကျွန်ုပ်တို့ဆေးကြောခြင်းခံကြရသည့်အခါ သူ၏အသွေးတော်နှင့် ဝိညာဉ်တော်ဖြင့် အမှန်ပင်ဆေးကြောမည်ဟု သခင်ခရစ်တော်က မည်သည့်နေရာတွင် ကတိပေးထားသနည်း?

ဗဟိုဇံမင်္ဂလာကို ပြဋ္ဌာန်းသောအခါဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့ပြောထားပါသည်။ “သင်တို့ သွား၍ လူမျိုးတကာတို့ကို ငါ့တပည့်ဖြစ်စေလျက်၊ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏နာမ၌ ဗဟိုဇံပေးကြလော့၊ ယုံကြည်၍ဗဟိုဇံကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ကြလော့၊ မယုံကြည်သောသူမူကား အပြစ်စီရင်ခြင်းကိုခံရလော့။” ထို့အပြင် သမ္မာကျမ်းစာက ဗဟိုဇံမင်္ဂလာဆိုသည်မှာ ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်း၏ ဆေးကြောခြင်း၊ အပြစ်များကို ဆေးကြောခြင်းဟု ပြောသည့်နေရာတိုင်း၌ ဤကတိတော်ကို ထပ်ခါထပ်ခါ ဖော်ပြပါသည်။

(မသံ ၂၈:၁၉၊ မာကူ ၁၆:၁၆၊ တိတု ၃:၅၊ တမန် ၂:၁၆)